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BIO SENIOR
MOST – Kino Kosmos pro-

mítne 18. prosince od 14 ho-
din českou komedii Poklad (ne-
jen) pro seniory. Hrají: Veroni-
ka Khek Kubařová, Jiří Lang-
majer, Petra Bučková, Kateřina 
Marie Fialová a další. Vstupné 
je 80 Kč.

PRO KOČIČKY
MOST - V neděli 15. 12. se 

spouští velká charitativní sbír-
ka na www.kociciprani.cz pro 
opuštěné kočičky. Přispět v ní 
můžete i mosteckému spolku 
pro opuštěné a bezprizorní koč-
ky „Most pro kočky“. 

PŮLNOČNÍ 
MOST – Na mosteckém 

1.  náměstí se bude 24. prosince 
od 21.30 hodin konat již tradič-
ní Půlnoční bohoslužba a kon-
cert pěveckého sboru. Boho-
službu pořádá Církev bratrská 
Most.

 

SILVESTR 
V MOSTĚ!

Oslavte konec letošního roku a začátek  
toho nového na 1. náměstí v Mostě

31. prosince od 16 hodin  
na 1. náměstí Most

Od 16 do 17 hodin - zpěvák, herec, rapper, moderátor a textař RAEGO

Od 17.30 do 18.30 hodin – Česká popová kapela POETIKA

Od 19 hodin – Ohňostroj z hradu Hněvín

Voda opět zdraží
Za kubík už 150 korun

SEVERNÍ ČECHY – Obyvatelé severočeského regionu, tedy i z Mostec-
ka, budou muset sáhnout v příštím roce hlouběji do kapsy. Zdražuje 
se totiž pitná voda, a to o pět procent. Kubík pitné vody, tedy vodné 
i stočné, přijde na 150 Kč.

Letos stojí metr krychlový pitné vody 142,34 Kč a její cena se zve-
dala o 9 procent. „Přestože náklady na suroviny, stavební materiál, prá-
ce a technologie neustále rostou, cena vodného a stočného se příští rok 
zvýší jen o pět procent,“ uvedl generální ředitel společnosti Severočes-
ká vodárenská Bronislav Špičák. Cena vodného a stočného podle SVS 
respektuje hranici tzv. sociální únosnosti. To znamená, že nepřevyšuje 
dvě procenta hrubého příjmu domácnosti v daném regionu.

Za 1 000 litrů pitné vody a odvedení a vyčištění stejného množ-
ství odpadní vody zaplatí obyvatelé od příštího roku 149,89 Kč, tedy 
o sedm korun více než letos. Z této částky vodohospodáři státu odve-
dou 33 korun a 63 korun investují zpět do vodárenské infrastruktury 
ve formě obnovy majetku a potřebných oprav. „V této ceně je obsaže-
no vyrobení a přivedení pitné vody do domácností, provozoven, podni-
ků, škol a podobně, ale také odvedení a vyčištění vody odpadní. A mno-
ho dalších služeb – zejména garanci bezproblémového zásobování pit-
nou vodou té nejvyšší kvality,“ vysvětluje ředitel.

Pitná voda v severních Čechách není zdaleka nejdražší, i když se ce-
ny pohybují ve srovnání s jinými regiony a městy v mírně nadprůměr-
ném pásmu. Například v Praze platí spotřebitelé za kubík pitné vody 
144,88 Kč, v Turnově 148,99 Kč, Tišnově 150 Kč, a v Kladně dokon-
ce 175 Kč. 

Severočeská vodárenská společnost je největší vodárenskou spo-
lečností v ČR. Dodává vodu pro více než milion obyvatel. Do obno-
vy a rekonstrukcí vodohospodářského majetku investuje každoroč-
ně dvě miliardy korun.                                                                      (sol)

54,02 Kč
výroba a dodání pitné 
vody, odvedení a čistění 
odpadní vody

32,82 Kč
daně a poplatky

CO TVOŘÍ CENU VODY 
V ROCE 2025?

63,05 Kč
obnova infrastruktury

149,89 Kč
celková cena 
za 1000 litrů 

vody

BOMBY K TYČI!
17. prosince  
od 18.30 hodin
Citadela Litvínov
Více na straně 7

Miluj bližního svého,
ale ne každého…

Chvíli jsem přemýšlela, jak slovem oslavit datum, jež se kvapem 
blíží. Vzhledem k době vánoční jsem sloupek chtěla pojmout sváteč-
ně. Jenže… znáte to, člověk míní… V mém případě výhybku událostí 
přehodil senátor Zdeněk Hraba a jeho návrh na zákaz a trestání bez-
domovectví. Je mi to tak trochu líto, protože zrovna tenhle senátor, na 
rozdíl od jiných politiků z „Občas demokratické strany“, mě zřídkakdy 
zvedne ze židle. Ale stalo se. 

V poslední době jsme si od našich zákonodárců zvykli na cokoliv. 
Trestání bezdomovectví, to už je ale sakra silné kafe a i mezi veřejnos-
tí budí mimořádné emoce. Za každým bezdomovcem je smutný pří-
běh, a i já měla možnost sledovat, jak se mimořádně vzdělaný a chyt-
rý kolega ze dne na den ocitl na ulici a na ní, žel, i zemřel. Troufám 
si tvrdit, že zvyšující se počet lidí bez domova je i vizitkou vlády a za 
poslední tři roky si řadu případů na svůj vrub s klidem může připsat 
i ona sama. Mýlím se moc, když namátkou vzpomenu bytovou nou-
zi, předražené hypotéky, neuplatitelné energie, přestřelené nájmy, ne-
zákonné exekuce nebo neschopnost zatočit s obchodem s chudobou?? 
Možná to pan senátor může vzít za jiný konec a přehlížené příčiny 
problémů, které se zhmotňují v lidi bez domova, řešit místo z ulice spíš 
shora. Počet lidí bez domova každým rokem roste a těžko asi věřit to-
mu, že se tak děje dobrovolně jako životní cíl. Ostatně, i politik je „jen“ 
člověk a pod mostem může také jednou skončit. A věřte, je to dřív, než 
řeknete Dozimetr...

Milí čtenáři, 
přeji vám pohodou naplněný sváteční čas a skvělé lidi kolem vás. 

V příštím roce větší míru míru, méně podobných nesmyslů jako zaví-
rání bezdomovců, příčetnější vládu a víru, že bude líp.

Panu senátoru Hrabovi přeji svátky prožité v teple domova, protože 
každý takové štěstí mít nemusí. Hlavně ale, že ho má zákonodárce. To 
je pak člověk hned klidnější.

Skvělé sváteční dny
Pavlína Borovská

šéfredaktorka
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Uzenářství Ježek s. r. o.
www.uzenarstvi-jezek.cz

tel.: 777 934 686 | Dělnická 21, Most - Velebudice

Sjezdovka a lyžaři znovu v Mostě?
 V okolí jezera by mohl vzniknout unikátní skidrom  

MOST – Nedaleko jezera Most by mohl vyrůst unikátní skidrom. Ur-
čený zejména pro lyžaře, ale i jiné sportovce.

Město zvažuje výjimečný 
sportovní záměr. Lyžařský svaz 
spolu s místními lyžaři přišli 
za vedením města se zajímavou 
myšlenkou a pro Most i unikátní 
sportovní aktivitou. Tím by měl 
být nový skidrom. Jednat by se 
mělo o multifunkční sportovní 
areál, jehož dominantou by byl 
lyžařský vlek a sjezdovka dlou-
há zhruba 350 metrů a urče-
ná pro celoroční lyžování. Sou-
částí má být také bobová dráha 
a cyklistické traily, včetně záze-
mí. Areál se plánuje v části úze-
mí Pařidel, ve svahovitém teré-
nu v okolí jezera Most. „Je to po-
měrně megalomanský nápad, ale 
zaujal nás. Shodli jsme se pro-
to, že by bylo zajímavé prověřit, 
zda-li by tu takový areál skutečně 
nemohl vzniknout. Je to pro Most 
velmi výjimečná a unikátní akti-
vita, obzvlášť v takto nížinném 
rázu. Podle předložených analýz 
ale sklon terénu odpovídá potře-
bám areálu a svahové podmínky 
tu jsou pro tento záměr vhodné,“ 
uvedla mostecká radní Jana Fal-
terová Zudová.

Stavba by měla představovat 
zjednodušeně řečeno montáž 
konstrukcí na stávající terén. 
Významný stavební prvek by 
však představovalo především 
kotvení dráhy. „Pokud bychom 
měli tento záměr v budoucnu 
realizovat, je nejprve nutné ne-
chat provést důkladný hornicko 
geologický průzkum včetně vr-
tů, aby se zjistilo, jaká je stabi-
lita podloží. Jedná se o revita-
lizované území,“ zmínila Jana 
Zudová. Město nechá nejprve 
zpracovat studii proveditelnos-
ti, zejména na geologický prů-
zkum terénu a podloží. „Je po-
třeba zjistit, zda-li je vůbec ob-
dobná stavba v této lokalitě 
možná. Část sjezdovky je navr-
žena na zarostlém terénu, ale 
i na navážce, vrty se proto mu-
sejí udělat především v místech, 
kde by byla stavba přímo ukot-
vena. Pokud statika nevyjde, tak 
záměr nemá vůbec smysl,“ při-
pustila radní. Studii proveditel-
nosti chce město zadat v průbě-
hu příštího roku. „Předpokládá-
me, že na přelomu příštího roku 

bychom mohli mít nějaký ucele-
ný výstup a budeme vědět, jest-
li do takového projektu má smy-
sl jít, nebo nikoliv,“ upřesnila Ja-
na Zudová.  

Co se týče sjezdovky s umě-
lým povrchem, o zcela výjimeč-
nou aktivitu v Mostě úplně  ne-
jde.

V sedmdesátých letech mi-
nulého století totiž sjezdovka 
s umělým povrchem v Mostě 
byla. Vybudována byla na Ho-
řanské cestě a vydržela v pro-
vozu zhruba deset let. Její pro-
voz byl značně problematic-

ký a nákladný, a tak skončil. Na 
pozůstatky sjezdovky mohou li-
dé narazit dodnes, ale i mno-
zí pamětníci o bývalé sjezdov-
ce nemají už ani tušení. „Celo-
roční sjezdovka je problematic-
ká a v Mostě kdysi bývala. Dnes 
jsou ale technologie úplně jin-
de, takže se dá díky nim celkem 
komfortně lyžovat čtyřiadva-
cet hodin denně. Hlavním zá-
měr pro nový skidrom je tréno-
vat malé lyžaře, kteří nemají do-
stupnou tréninkovou trať,“ dopl-
nila Jana Falterová Zudová.

Vlasta ŠOLTYSOVÁ

Na Matyldě se bude  kempovat už za dva roky
MOST – Moderní a plně vybavený kemp by mohl do dvou let vznik-
nout na Matyldě. Rozšíří současné tábořiště, které se doplní o po-
třebné zázemí a sítě. Ke kempu povede i nová komunikace.    

Nový kemp na Matyldě vznik-
ne v místě, kde je nyní tábořiš-
tě. Sem mohou už dnes lidé s ka-
ravany zajíždět a pobývat tu, ale 
pro kempování chybí potřebné 
zázemí. Místo neodpovídá mo-
derním požadavkům na hygie-
nu, organizaci prostoru a tech-
nické vybavení. „Jedná se spíše 
o tábořiště. Aby splňovalo místo 
současné moderní standardy pro 
kempování, bude potřeba ho ještě 
upravit a vybavit,“ nastínila mos-
tecká radní Jana Falterová Zudo-
vá. Město chce v příštím roce za-
hájit přípravu projektové doku-
mentace, přičemž s realizací se 
počítá v roce 2026.    

Kempování a karavanové do-
volené jsou čím dál více oblíbe-
né. Město chce proto na tuto si-
tuaci reagovat. V plánu je také 

kemp u jezera Most. Jeho vybu-
dování je však daleko kompli-
kovanější, a to především kvů-
li pozemkům, které nejsou měs-
ta, ale vlastní je stát. „I proto jsme 
si řekli, že by stálo za to zaměřit 
se v první řadě na Matyldu, která 
je využívaná pro velké akce. Vní-
máme potřebu turistů, kteří by tu 
rádi kempovali, ale současné pod-
mínky tu k tomuto účelu nejsou 
nejvhodnější,“ podotkla radní.

Na kemp na Matyldě by moh-
lo město získat dotace jak na pro-
jekt, tak na samotnou realizaci. 
„Dotační tituly jsou pro tento typ 
projektů k dispozici, a to z pro-
gramu Spravedlivá transformace, 
kde si může město sáhnout až na 
75 procent uznatelných nákladů. 
V tuto chvíli nevíme, jestli bude 
tato výzva aktuální ještě do doby, 

než budeme mít projekt. Vzhle-
dem k tomu, že dotační program 
je otevřený až do roku 2027, je ale 
pravděpodobné, že ještě budou 
opakované výzvy pro dokončení 
projektů,“ věří radní.  Odhadova-
né náklady na vybudování kem-
pu na Matyldě jsou 20 až 30 mil. 
Kč. „Je to jen hrubý odhad, sku-
tečné náklady vzejdou až z pro-
jektové dokumentace,“ doplnila.  

Kemp by měl být napojen i na 
připravované komunikace v této 
lokalitě, které se budou realizo-
vat z 18 ekomiliard. Komunikace 
by měla spojit stávající asfaltové 
cesty pro pěší  s druhou stranou 

jezera Matylda. Povede podél 
hlavní silnice směřující na Cho-
mutov. „Teď je tu jen stará neu-
držovaná cesta, která není vhod-
ná pro zajištění dopravní obsluž-
nosti. Nová komunikace by měla 
tento problém vyřešit, a to i z hle-
diska integrovaného záchranného 
systému, pokud by se v areálu vy-
skytl nějaký problém,“ vysvětlila 
Jana Falterová Zudová a dodala: 
„Všechny tyto rozvojové projek-
ty, které se v této lokalitě dlouho-
době plánují, bychom chtěli spojit 
tak, aby vznikl nový funkční are-
ál, který bude splňovat všechny 
moderní standardy.“              (sol)

Rada města Mostu rozhodla, 
že komplex obchodního domu 
Prior včetně přilehlých pozem-
ků bude spravovat MOSTECKÁ 
BYTOVÁ. Jak bude objekt fun-
govat po jeho převzetí a co bu-
de s místními nájemci?

Na dotaz odpovídá ředitel 
společnosti MOSTECKÁ BYTO-
VÁ, a. s. Jaroslav Kudrlička

„Naše společnost by mě-
la správu budovy Prioru zajišťo-
vat od ledna 2025 poté, co přejde 
do majetku města. MOSTECKÁ 
BYTOVÁ se bude snažit zachovat 
činnost současných nájemců, tak 
jak byli obyvatelé Mostu zvyklí. 
V rámci minimalizace nákladů 
na energie bude naším cílem sou-
středit prodejní činnost a služby 
do jednoho místa - pokud by se 
na obzoru neobjevil nějaký nový 
nájemce nebo nájemci, kteří by 
tu chtěli podnikat. Výhodou je, 
že nebytové prostory mají své sa-
mostatné vchody. Uvolněná pat-
ra je proto možno uzavřít bez ně-
jakého negativního dopadu. 

Naším záměrem bude raciona-
lizovat energetické a celkové ná-

klady na provoz objektu. Předpo-
kládám, že případné finanční dis-
proporce, které by vznikly rozdí-
lem vybraného nájmu a nákladů 
na provoz objektu, bude hradit 
město jako vlastník. Budeme se 
samozřejmě snažit, aby tyto roz-
díly byly co nejmenší. 

Tím, že se odstěhuje z horní-
ho patra současný nájemce, kte-
rý dostal výpověď od původního 
vlastníka budovy, se změní struk-
tura a systém obsluhy samotné 
budovy. Pokud nebudou v hor-
ních patrech nájemníci, nemusí 
se tyto rozlehlé a z velké části ne-
využité prostory vytápět, jezdit tu 
eskalátory, svítit apod.

Jednoduše řečeno, komplex 
Prioru převezmeme, budeme ho 
provozovat, snížíme energetic-
kou náročnost budovy a zacho-
váme nájemce, pokud budou 
chtít ve své činnosti nadále po-
kračovat, a současně budeme vol-
né prostory i dále nabízet. Tento 
systém provozu předpokládáme 
do té doby, než začne ze stra-
ny města realizace nového zá-
měru.“                

 (sol)  

P táme se za vás...

Na Matyldě se nyní můžete utábořit, ale nikoliv kempovat. Kemp se zde 
už ale plánuje.

Město zvažuje výjimečný sportovní záměr.

Město chce řešit výpadky 
dětské pohotovosti

MOST - Nemocnice v Mos-
tě se dlouhodobě potýká 
s  výpadky pohotovosti 
pro děti a  dorost. Vedení 
města Mostu tuto situaci 
aktuálně řeší se zástupci 
Ústeckého kraje.

Během prosince bude 
ve dnech 16., 20., 23., 25., 
26., 27. a 30. dětská poho-
tovost opět uzavřena. Dů-
vodem častých omezení 
jsou podle Krajské zdra-
votní personální problé-
my. „Není nám vůbec lho-
stejné, že opakovaně dochází k nezajištění dětské pohotovostní zdra-
votní péče. Mrzí nás, že rodiče musí se svým dítětem hledat pomoc 
v okolních městech,“ zdůraznil primátor města Mostu Marek Hrvol. 
Na leden proto bude svolána schůzka s představiteli Krajské zdra-
votní, zástupci praktických lékařů a Ústeckého kraje. „Pevně věříme, 
že naše snaha zajistí do budoucna zlepšení dostupnosti dětské zdra-
votní péče a umožní opět provoz dětské pohotovosti v plném rozsahu,“ 
dodal primátor.                                                                                     (nov)



Omezení hazardu

MOST – Město upravuje vy-
hlášku, která reguluje hazard. 
Zrušit by se měly herny u Kaha-
nu, Jalty a Rozkvětu. Návrh mu-
sejí ještě schválit zastupitelé.

Poplatky za psy
MOST – Radní chtějí úlevy 

pro některé majitele čtyřnohých 

psích mazlíčků. Poplatky za psy 
by proto nemuseli nově platit 
majitelé psů z městského útulku 
v Rudolicích.   

Po hradu se rozsvítí  
i kostel

MOST – Nasvícena bude dal-
ší památka v Mostě – kostel Na-
nebevzetí Panny Marie. Půjde 
o druhý komplex. V minulos-

ti byl nově nasvícen také hrad 
Hněvín.  

Příspěvek na omezení 
reklamy

MOST – I v novém roce mo-
hou žádat majitelé provozoven 
město Most o finanční podpo-
ru na výměnu nebo vylepše-
ní označení své provozovny. 
Příspěvky poskytuje radnice 

za účelem snížení reklamního 
smogu ve městě.  

Nádoby na textil
MOST – Technické služby 

rozšířily od Nového roku své 
komunální služby o sběr sepa-
rovaného odpadu. Do určených 
nádob budou moci Mostečané 
vyhazovat i textil.

(sol)    
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Divadlo roztančí muzikál Hello, Dolly! 
MOST – Poslední premiérou letošní divadelní sezóny v  Městském 
divadle v Mostě je muzikál Hello, Dolly! V hlavní roli jednoho z nej-
slavnějších děl amerického hudebního divadla 60. let hostuje drži-
telka ceny Thálie Petra Jungmanová.

Komedii se skvělou swingo-
vou hudbou určenou všem mi-

lovníkům hudebního divadla re-
žíruje zkušený  Pavel Ondruch. 

Na jevišti se objeví téměř celý či-
noherní ansámbl včetně exter-
ních herců, tak zvané company. 
Hra se zkouší již od konce října, 
aby 20. prosince představila svou 
premiéru. Ta je již nyní bezna-
dějně vyprodaná.

V hlavní roli Dolly Leviové se 
představí hostující Petra Jung-
manová, držitelka Thálie za roli 
Harry v muzikálu Babylon Měst-
ského divadla Brno. Diváci Petru 
Jungmanovou znají nejen z  di-
vadelních jevišť, ale také z  tele-
vizních obrazovek. Hrála napří-
klad v  seriálech Místo nahoře, 
Místo v životě nebo ve filmu De-
tektiv Martin Tomsa.

Jedná se o  příběh podnikavé 
zprostředkovatelky sňatků, do-
hazovačky Dolly Leviové, kte-
rá si toho nejlepšího zákazní-
ka nechává pro sebe a kouzlem 
své osobnosti dokáže mrzout-
ského starého mládence Ho-
ráce Vandergeldera nakonec 
změnit i  proti jeho vůli v  ga-
lantního a  milujícího muže. 
Z  ústřední písně udělal svým 
osobitým  „chraplavým“  hlasem 
šlágr Louis Armstrong. Za nej-
známější Dolly lze považovat 

Barbru Streisandovou ve filmo-
vém zpracování.                   (nov)

 Nejbližší reprízy představení jsou naplánovány na 27. 12. , 30. 12. , 7. 1. 
a 23. 1.

Advent v parku Střed
MOST – Kavárna na ulici v parku Střed pokračuje v adventním kul-
turním programu.

Těšit se můžete na řadu dalších zajímavých hudebních hostů. 
V pátek 13. 12. v 16 hodin vystoupí ZUŠ F. L. Gassmanna Most a od 
16.30 hodin Marty Jonson, 14. 12. od 16 hodin se můžete těšit na 
Kamilu Hendrychovou a od 17 hodin na Tomáše Hetflejše, 15. 12. 
od 16 hodin na Annu Řehákovou, 20. 12. od 16 hodin opět vystou-
pí ZUŠ F. L. Gassmanna a od 16.30 Dominik Pokorný, 21. 12. od 
16 hodin zahraje Ondřej Hájek a od 16.30 Matěj Koudela, 22. 12. od 
16 hodin diváky potěší Matouš Linda a od 17 hodin Pavel a Kaca. 
Na Štědrý den 24. 12. v 10 hodin je naplánováno vystoupení s Pav-
lem Houfkem.                                                                                            (nov)

Prior: Nájemci tu zatím zůstanou
Služby ve druhém patře jsou nejisté

MOST - Město Most už podepsalo smlouvu se společností LE Cygne 
Sportif na odkup Prioru. Strategickou budovu v centru chce do bu-
doucna zrekonstruovat a najít pro ni smysluplné využití.

Město Most se stalo čerstvým 
majitelem budovy Prioru. „Pri-
or se začne řešit ve dvou rovi-
nách. Jednak jeho technický stav 
a budoucí využití, ale také zdej-
ší nájemci,“ prozradil náměs-
tek primátora Václav Zahrad-
níček k tomu, co se bude s bu-
dovou aktuálně dít. Správu ob-
jektu Prioru svěřila radnice od 
1.  ledna 2025 společnosti Mos-
tecká bytová.  

Stávající nájemci, kteří se 
obávají o svou budoucnost, se 
stěhovat nikam prý nemusejí. 
Nejistá je ale budoucnost služeb 
a zaměstnanců, kteří pracova-
li pod hlavičkou Prioru a v ob-
chodním domě obývali horní 
patro. Prior jako dceřiná spo-
lečnost dnes už bývalého vlast-
níka budovy totiž v Mostě kon-

čí. „V Prioru je kolem dvace-
ti nájemců, kteří mají uzavřené 
smlouvy a je potřeba zajistit je-
jich kontinuitu,“ ujistil náměstek 
a dodal, že Prior, jakožto společ-
nost, která zde provozovala na-
příklad galanterii, ale i další sor-
timent, ke konci února kon-
čí. „Je otázkou, zda se podaří se-
hnat jiného provozovatele, který 
by po Prioru převzal celý tento 
sektor i se zaměstnanci,“ uvedl. 
Ostatní nájemci, kteří pod spo-
lečnost Prior nespadají, budou 
moci v Prioru podnikat i nadá-
le, a to do té doby, než se začne 
budova rekonstruovat. „S ná-
jemci budeme jednat. Mají před 
sebou nejméně tři roky, než se 
s objektem bude něco dít. Mohou 
tu podnikat jako doposud. Chtěli 
bychom však soustředit všechny 

tyto služby do 
jednoho mís-
ta tak, aby byl 
provoz budovy 
co nejekono-
mičtější a zby-
tečně se nevy-
tápěly prázd-
né prostory,“ 
upozornil ná-
městek a zdů-
raznil, že měs-
to tu chce ob-
chodní život 
udržet.

Co se tý-
če samotné-
ho objektu 

Prioru, je nejprve nutné zjistit, 
v jakém je stavebně technickém 
stavu a co se s budovou dá dě-
lat, aby mohla nějak smyslupl-
ně fungovat. „Mělo by tu být ně-
co, co zajímá občany a přitáhne 
je zpátky do centra. Chceme, aby 
spolu Prior a nově rekonstruova-
né Repre korespondovaly,“ upo-
zornil náměstek Zahradníček.   

V současné době probíhá 
technické posouzení objektu. 
Stavebně technický průzkum 
potrvá několik měsíců a bude 
podkladem pro řešení, co s ob-
jektem dál. Na to by měla odpo-
vědět studie využitelnosti objek-
tu, na kterou bude vypsané vý-
běrové řízení přibližně na jaře 
příštího roku. Poté by se měla 
vyhlásit veřejná zakázka na pro-
jektovou dokumentaci. „Teprve 
až když budeme vědět, co v ob-

jektu může být, vysoutěží se zho-
tovitel prací,“ vysvětlil Václav 
Zahradníček.

Město i nadále zvažuje jako 
hlavní záměr pro Prior multi-
kino. „To je náš hlavní cíl, kte-
rý zatím platí. Ten by měl být 
doplněn o další služby a obcho-
dy tak, aby se lidé v objektu zdr-
žovali po celý den i večer,“ nastí-
nil Václav Zahradníček. Město 
osloví profesionály a odborné 
konzultanty, kteří mají s pro-
vozem obchodních center včet-
ně multikin zkušenosti „Jakmile 
najdeme využití, necháme zho-
tovit projekt a pak se může sou-
těžit zhotovitel. Odhadujeme to 
na zhruba tři až čtyři roky. Do 
té doby budou mít současní ná-
jemci prostor provozovat tu stá-
vající služby,“ řekl náměstek  
primátora.                                               (sol)

Stávající nájemci se stěhovat nemusejí. Nejistá je ale budoucnost služeb 
a zaměstnanců, kteří pracovali pod hlavičkou Prioru a v obchodním 
domě obývají horní patro. 

Výprodej zboží ve druhém patře potrvá až do konce 
roku.

Svařák v Chrámcích
CHRÁMCE - Jako každý rok, ta-

ké letos nabízí Vinařství Chrámce 
v předvánočním čase  sobotní prodej 
vín s ochutnávkou svařáku.  Prodej 
a ochutnávka se budou  konat vždy 
od 10 do 14 hodin 14. a 21. prosin-
ce.                                                   (nov)

Tříkrálový koncert
MOST – Charita Most a ZUŠ F. L. Gassmanna pořádají 6. ledna od 
17.30 hodin Tříkrálový koncert. 

Účinkovat budou žáci a pedagogové umělecké školy, kteří mají na 
programu díla klasické hudby i té novější. Před začátkem koncertu 
proběhne požehnání koledníkům tříkrálové sbírky a vysvěcení kří-
dy. Koncert se koná ve společenském sále ZUŠ.                          (nov)
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Líbánky v Johann W
MOST – Zámecké vinařství 
Johan W nabízí v  roce 2025 
své prostory novomanže-
lům.

„Ve vinařství můžete mít 
obřad, hostinu i  perfektní lí-
bánkovou destinaci. Připra-
víme vynikající catering jak 
z  luxusního private jetu. Za-
jistíme koordinátory, floristy, cukráře, fotografy, kapelu i DJ,“ zve vi-
nařství. Kapacita salónku Ulrika je až 36 míst a terasa pojme dalších 
60 hostů. Nocovat lze v penzionu se 40 lůžky na 19 pokojích. Za-
mluvit lze ale i další ubytování v okolí a to včetně zajištění dopravy. 
„Personál je usměvavý, milý a profesionální. Do harmonogramu dne 
rádi zahrneme prohlídky vinařství nebo degustace vín, rumů a whis-
ky,“ nabízí vinařství.

Kontakt pro bližší informace: 733 532 096 nebo na info@jo-
hannw.com.                                                                                                (nov)

Statutární město Most 
zveřejňuje záměr prodeje 

�

Objektu bez čp./če. o výměře 91 m2, 
včetně tohoto pozemku v k. ú. Most II,

podzemní části o výměře cca 203 m2 tvořící 
dohromady funkční celek, sloužící k provozování 

střelnice, umístěné v prostoru bývalého podchodu 
pro pěší z ul. Moskevská k nádraží ČD v Mostě, 

včetně vnitřního a vnějšího vybavení a příslušenství, 
nabídkovým řízením formou obálkové metody. 
Celkem minimální kupní cena ve výši nejméně 

2 582 510 Kč bez DPH.

Podrobnější informace k prodeji jsou k dispozici 
k nahlédnutí na Magistrátu města Mostu, odbor 

městského majetku, 2. patro, kanc. č. 204, 
Ing. Lucie Vafková tel. č.  477 001 206 nebo 
na úřední desce Magistrátu města Mostu.

Autodrom hledá parťáka do týmu
MOST – Jsi kreativní, energický 
a  máš rád motorsport? Chceš 
pracovat ve firmě, kde burácí 
motory a kde každý den přináší 
nové výzvy? Společnost AUTO-
DROM MOST, a. s. hledá kolegu 
či kolegyni na marketingovou 
či obchodní pozici. Jak se bude 
tvoje pozice jmenovat? To uvidí-
me podle toho, koho najdeme – 
hlavně musíš zapadnout a  být 
jedním z nás!

Co tě  
u nás čeká?

Akce pro veřejnost: Od první-
ho nápadu po realizaci – posta-
ráš se o to, aby si naši návštěvní-
ci akci opravdu užili.
Práce s  klienty: Budeš spolu-
pracovat s našimi stávajícími zá-
kazníky a hledat nové.
Trh a  konkurence: Budeš mít 
přehled o tom, co dělají ostatní 
a jak můžeme být lepší.
Poptávky a nabídky: Zpracová-
ní poptávek, příprava nabídek 
a smluv – to je denní chléb.
Prezentace: Ukážeš našim kli-
entům závodní dráhu, polygon 
a další skvělé prostory, které na-
bízíme.
Komunikace: Postaráš se o kli-
enty před akcí, během ní i  po 

ní – musí na nás mít jen ty nej-
lepší vzpomínky.
Web a aplikace: Pod tvýma ru-
kama ožije náš web i aplikace – 
tady se hodí kreativita!
A  co dál? Uvidíme, co nám 
společně sedne. Možná najde-
me něco nového, co nás bude 
všechny bavit!

Co od tebe 
očekáváme?

Jazykové dovednosti: Čeština 
na jedničku, k  tomu angličtina 
nebo němčina.
Organizační schopnosti: Plá-
nování máš v malíku a chaos tě 
nerozhodí.

Flexibilitu: Motorsport není 
devět-pět, připrav se na akci!
Samostatnost: Nečekáš na po-
kyny, ale víš, co je potřeba udě-
lat.
Kreativitu: Přemýšlíš jinak 
a nápady ti nechybí.
Komunikativnost: Dokážeš se 
domluvit s kýmkoli, od návštěv-
níka po manažera.
Spolehlivost: Na tebe je vždyc-
ky spoleh.
Řidičák: Skupina B  – budeš se 
u nás dost pohybovat.

Co nabízíme?
Práci na plný úvazek v  prostře-
dí, které jinde nezažiješ  – mo-

torsport, rychlost a adrenalinem 
nabitá atmosféra.
Osobní rozvoj: Možnost vzdělá-
vání a profesního růstu.
Zábava a akce: Každý den je jiný 
a nikdy se nebudeš nudit.
Fajn tým: Jsme parta, která si ro-
zumí a ráda spolupracuje.

Jak se k nám  
dostat na  

startovní čáru?

Pošli svůj životopis na: svobo-
dova@autodrom-most.cz a napiš 
nám, proč právě ty jsi ten, koho 
hledáme.

(nov)

V Mostě vzniknou nová sportoviště
Hřiště na Šibeníku se dokončí na jaře

MOST – Na Šibeníku vedle skateparku vyrůstá nové multifunkční 
hřiště pro míčové sporty.

Hrací plocha, určená na mí-
čové hry, bude stát v blízkosti 
skateparku a bude oplocena. Za-
jistí se tak větší bezpečnost, ale 
i ochrana proti večernímu a noč-
nímu ničení vandaly. „Vzhledem 
ke stávajícím klimatickým pod-
mínkám se stavební práce přeru-
šily. Finální akrylový povrch letos 
už asi nestihneme. Bylo by to mož-
né jen za stálých teplot nad + 5°C, 
a to i v noci. Dokončení se proto 
předpokládá až příští rok na ja-
ře,“ uvedl primátor Marek Hr-
vol. Hřiště bude určené pro fot-
bal a basketbal a bude ve sprá-
vě společnosti Sportovní areály 
Most.  Provozní doba by měla být 
stejná jako ve vedlejším skatepar-

ku, tedy od 9 do 20 hodin v létě 
a v zimě od 9 do 17 hodin. „Ná-
klady na vybudování jsou 5,3 mi-
lionů korun bez DPH. 80 procent 
nákladů by měla pokrýt dota-
ce z Operačního programu Spra-
vedlivá transformace,“ doplnil šéf 
odboru investic mosteckého ma-
gistrátu František Jirásek.

Děti si zasportují  
i v ulici Pionýrů

Město se snaží do veřejného 
prostoru navrátit hřiště pro vět-
ší děti, aby měly možnost zahrát 
si fotbal nebo basketbal. Proto 
se v budoucnu počítá s výstav-
bou dalších hřišť. „Reagujeme 

na zájem občanů o sportoviště. 
Problematika se řešila několikrát 
i na zastupitelstvu, a to v souvis-
losti s hřišti u škol, která nejsou 
veřejně přístupná. Vytipovalo se 
proto několik lokalit, které by by-
ly vhodné pro výstavbu hřišť, kde 
by děti mohly sportovat,“ uved-
la radní Jana Falterová Zudová.

Město bralo přitom v potaz, 
že na jedné straně jsou lidé, kte-
ří si hřiště v zástavbě nepřejí, 
a to kvůli hluku i problémům, 
které na sebe tyto herní plochy 
nabalují. Na druhé straně je po-
ptávka po větších možnostech 
pro sportování dětí. „Hledali 
jsme lokality, které nejsou v bez-
prostřední blízkosti domů, záro-
veň ale budou dostupné,“ ujisti-
la Jana Zudová. V příštím roce 
by se tak mělo realizovat napří-

klad hřiště v ulici Pionýrů. Mě-
lo by se jednat o klasické hřiště 
pro míčové hry. „Budeme žádat 
o dotaci. Mohli bychom získat až 
75 procent uznatelných nákladů. 
Pokud se ukáže, že hřiště splňuje 
svůj účel, budeme postupně bu-
dovat i další,“ potvrdila radní. 

(sol)

Diakonie pomáhá agresorům zvládat násilí
MOST - Násilí do vztahů nepatří. S tímto tématem se snaží pracovat 
terapeutický program Stop násilí Diakonie ČCE – Střediska celo-
státních programů a služeb. Program nabízí terapie lidem, kteří se 
dopouštějí násilí. Kromě pražského terapeutického centra jsou nyní 
terapie dostupné i v Regionálním terapeutickém centru v Mostě.

Program Stop násilí působí 
v České republice již patnáctým 
rokem. Terapie, které bezplatně 
poskytuje, umožňuje klientům 
porozumět příčinám a spouště-
čům agrese a násilného chování 
a pracovat na jejich změně. Díky 
terapii se také eliminuje riziko 
eskalace násilí a  jeho opaková-
ní v budoucnosti a přenosu ná-
silí z  generace na generaci. Te-
rapie jsou určeny lidem starším 
16 let.  Terapie mohou využívat 
i lidé z Mostu a okolí. Probíhají 
na adrese Lomená 47. Důležité 
je objednat se předem telefonic-
ky na čísle +420 731 666 439 ne-
bo na: benesova@most.diako-
nie.cz. Více informací na: nasi-
livevztazich.cz. 

Příběh Marty
Marta se do programu Stop 

násilí přihlásila bez vědomí 
své rodiny, manžela a čtyř dětí, 
chtěla mít jistotu, že se o její te-
rapii nikdo nedozví, bála se re-

akce svého okolí. Z nadějné vý-
tvarné umělkyně se během pěti 
let stala máma na plný úvazek. 
Zažívala vyčerpání a zklamá-
ní z toho, že se jí nedařilo uhá-
jit alespoň nějaký čas pro sebe 
a svoji tvorbu. K nejstaršímu sy-
novi do rodiny přišly v rychlém 
sledu za sebou dvojčata a nej-
mladší dcera. Dle svých slov ne-
zvládá péči o děti a domácnost 
tak, jak by si přála, v manželství 
se cítí jako cizinec a na jakouko-
li tvorbu není vůbec čas. Zmáhá 
ji pocit naštvanosti, podráždě-
nosti, absence trpělivosti. A ta-
ké vztek, který se obrací hlavně 
proti dětem. Martu to moc mrzí. 
Myslela, že dokáže být dobrou 
mámou. Jenže teď má spíš pocit, 
že selhává a kvůli svým nenapl-
něným ambicím děti trápí. 

Přiznává, že na ně hodně kři-
čí, nadává jim, občas s nimi za-
chází až neurvale, ale nebi-
je je. Někdy se neudrží a něčím 
v domě hodí nebo něco rozbi-
je. Naposledy ve vzteku mršti-

la přes celý pokoj miskou s ovo-
cem. Děti na ni vytřeštěně zí-
raly a pak se rozplakaly. To by-
la poslední kapka. Sama cítila, 
že nemá emoce vůbec pod kon-
trolou a že to chce změnit. Pro-
to se rozhodla pro individuální 
terapii, do které zatím stále do-
chází. Mluví o úlevě z toho, že 
může s někým mluvit otevře-
ně o svých pocitech i selháních 
a nedostává se jí odsouzení, ale 

naopak pochopení. Také se od-
hodlala manželovi svěřit s tím, 
že nechodí na lekce jógy, jak 
původně tvrdila, ale do progra-
mu Stop násilí. Byla překvape-
ná, že to vzal dobře. Sice se ne-
snaží pomáhat doma o moc víc 
než dříve, ale najal paní na úklid 
a občasné hlídání dětí. I to je pro 
Martu velká úleva. Je na sebe 
pyšná, že si o pomoc dokázala 
říci a dál na sobě pracuje.   (nov)

Christmas Cup
MOST - Sportovní klub LEON MOST ve spolupráci s Kung-fu centrem 
na základě pověření České asociace kickboxu uspořádal v Mostě 
prestižní mezinárodní turnaj Christmas Cup.

Turnaje se zúčastnilo 193 registrovaných účastníků z 33 klubů 
z celé republiky. Soutěžilo se ve všech disciplínách kickboxu, a to 
za velkého zájmu diváků. Jedním z vrcholů  turnaje byl titulový zá-
pas o pás WAKO PRO v disciplíně Point Fighting. Napínavý duel se 
odehrál mezi borcem Tomášem Noheylem z SK LEON a Petrem Ta-
halem z klubu Kosagym Praha. Dalším vrcholem turnaje byly zápa-
sy v kategorii Point Fighting. „Děkujeme městu Most za velkou pod-
poru při pořádání turnaje a řediteli sportovní haly Petru Formánko-
vi a jeho týmu za poskytnutí skvělého zázemí a neocenitelnou pomoc 
při organizaci turnaje,“ uvedl Petr Václavík za SK Leon Most. (nov)

Zleva: Petr Tahal a Tomáš Noheyl.

Program Stop násilí nabízí terapie 
lidem, kteří jsou agresivní.

Hřiště na Šibeníku.
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V NABÍDCE 12 DRUHŮ 
STÁČENÝCH VÍN 

VYROBENÝCH V ČR

Najdete nás v hypermarketu
Albert, ulice Velebudická

Severočeská teplárenská zvýší cenu tepla
Od 1. ledna si připlatíme jen minimálně

MOSTECKO - Ceny dálkového vytápění od Severočeské tepláren-
ské se od ledna změní. Běžná domácnost s  roční spotřebou 25 GJ 
tepelné energie zaplatí za vytápění a dodávku teplé vody přibližně 
o 78 Kč měsíčně více.

Meziroční navýšení je podle 
ředitele Severočeské teplárenské 
Petra Horáka způsobeno přede-
vším rostoucími náklady paliv, 
zejména biomasy, nárůstem cen 
emisních povolenek a zvýšením 
dalších nákladů nezbytných pro 
výrobu a  distribuci tepla, jako 
jsou například opravy a  servi-
sy tepelného zařízení. Navzdory 
těmto vlivům podle něj ale Seve-
ročeská teplárenská dokáže i na-
dále udržet jednu z  nejnižších 
cen dálkového vytápění u nás.

Teplárna Komořany prochá-
zí aktuálně rozsáhlým proce-
sem dekarbonizace, který přine-
se ekologicky šetrnější přístup. 
Odběratelé Severočeské teplá-

renské tak budou moct využívat 
energii vyrobenou nejen z hně-
dého uhlí a  biomasy, ale no-
vě také z  komunálního odpa-
du a  kogenerační výroby elek-
třiny a  tepla ze zemního plynu. 
„Dlouhodobé zajištění bezpeč-
né výroby s  minimálním dopa-
dem na životní prostředí a  udr-
žení stabilní, příznivé ceny tep-
la a teplé vody pro naše zákazní-
ky je naší prioritou,“ uvádí Petr 
Horák, ředitel Severočeské tep-
lárenské. Společnost Severočes-
ká teplárenská tak i pro rok 2025 
potvrzuje svou pozici mezi ce-
nově nejdostupnějšími dodava-
teli tepla v České republice. 

(nov)

Betlém se loučí
MOST - Vánoční pohádku o cestě za čerstvě narozeným Spasitelem 
čeká v Divadle rozmanitostí 21. prosince od 17 hodin derniéra. 

Diváci zažijí s hrdiny na jevišti  při tomto putování nemálo útrap, 
ale budou také svědky narození Jezulátka. Setkají  se se třemi krá-
li, anděly a čerty a vyslechnou mnoho českých i moravských vá-
nočních koled. A to vše prostřednictvím poetického textu básníka 
J. A. Pitínského. Vstupné je 120 Kč, pohádka je určená pro děti od  
5 let.                                                                                                    (nov)

Městská knihovna Most zve na přednášku z cyklu Celý svět v knihovně:

ÚTERÝ 17. 12. 2024 - 17:00

Městská knihovna Most                   tel.: 476 768 819                      www.knihovnamost.cz

Vstupné 80 Kč / registrovaní čtenáři MKM 40 Kč.

Přijďte si poslechnout příběhy 
z Tanzanie, doplněné spoustou 
krásných fotografií. 
Dozvíte se zajímavosti nejen 
o výstupech samotných, ale i o místní 
kultuře, kuchyni, historii a v neposlední 
řadě okouzlující přírodě.

Přednáší Pavel Klejna.

KILIMANJARO
TANZÁNIE

Výpravy na Ladakh
MOST - Městská knihovna Most zve 7. ledna v 17 hodin na přednáš-
ku Ladakh. 

Dlouhá léta byl tento kout Himálaje uzavřený. Celé území kontro-
lovala indická armáda a pohyb turistů tu byl nevítaným jevem. Na-
štěstí je ta doba pryč a Ladakh se otevřel veřejnosti. Od Radky Tká-
čikové, která do této oblasti létá 25 let, si budete povídat  o výstupech 
na šestitisícovky, pádlování na řece Zanskar a o slaných jezerech ve 
výšce 4 500 metrů, o buddhistické filosofii, festivale v klášteře, rituá-
lech a mnohém dalším.                                                                    (nov)

Cestující si vyzkouší nový odbavovací systém
MOSTECKO – Cestující na Mostecku se po letech dočkají nového od-
bavovacího systému. Cestování tzv. „na jednu jízdenku“ v doprav-
ních prostředcích po celém kraji, platit bezkontaktně či užívat si 
i další výhody budou moci „na zkoušku“ už příští rok.

Nový odbavovací systém 
se posunul vpřed podpisem 
smlouvy s vybraným dodava-
telem, společností Future tech-
nologies s.r.o. Cena zakázky je  
necelých 40 mil. Kč bez DPH, 
dotace činí zhruba 32 mil. Kč. 
Dodavatel má teď za úkol zpra-
covat projekt s podrobným har-

monogramem. Návrhy vzhle-
du odbavovacího zařízení, grafi-
ku webového rozhraní včetně e-
-shopu a další technické detaily. 
„Nový odbavovací systém by měl 
být plně v provozu nejpozději za 
18 měsíců. Věříme, že tento ná-
ročný proces zvládneme bez vel-
kých problémů a že cestující oce-

ní nové a moderní možnosti při 
cestování našimi vozy MHD,“ 
sdělil ředitel Dopravního pod-
niku měst Mostu a Litvínova 
Daniel Dunovský.

Systém bude plně kompatibil-
ní se systémem integrované do-
pravy DÚK. Cestující se budou 
moci přepravovat i prostřednic-
tvím jízdních dokladů nahra-
ných na bezkontaktní čipové 
kartě DÚK.

Nově bude možné platit jízd-
né ve všech tramvajích a auto-
busech plastovou kartou, mo-
bilními telefony nebo chytrými 
hodinkami.  „Ve vozech zůsta-
ne zachována i možnost plat-
by jízdného v hotovosti. Do vo-
zidel se také pořídí multifunkč-
ní mincovní automaty, které 
umožní jak bezkontaktní odba-
vení pomocí čipové karty nebo 
mobilní aplikace, tak bezhoto-
vostní i hotovostní platby min-
cemi,“ ujistil ředitel. Ve vozech 
budou samoobslužné terminá-
ly pro bezkontaktní odbavení 
i pro bezhotovostní platby.

Dojde také k vybavení pře-
pážek předprodejních a infor-
mačních kanceláří novou tech-
nologií, která bude plně kom-
patibilní s integrovaným do-
pravním systémem DÚK. 

„V našich předprodejních a in-
formačních kancelářích se bu-
dou nově dobíjet všechny čipo-
vé karty DÚK, a to i vydané ji-
nými dopravci – stejně i jízdní-
mi doklady pro jiná města nebo 
pro celý Ústecký kraj,“ doda-
la mluvčí dopravního podniku 
Hana Syrová.

Na webu dopravce je no-
vě zřízený e-shop pro dobíjení 
elektronické peněženky i časo-
vého jízdného na čipové karty 
DÚK, které se budou nově vy-
dávat. „Vybrané jízdní doklady si 
tak budou moci cestující zakou-
pit kdykoliv z pohodlí domova,“ 
doplnil ředitel.

Realizace projektu začne bě-
hem příštího roku, a to ve třech 
etapách. Začne se pilotním pro-
vozem, kdy bude fungovat stá-
vající odbavovací systém a zá-
roveň se instaluje  nový palubní 
systém do několika vybraných 
vozidel. Také se instaluje  no-
vé předprodejní zařízení na jed-
no předprodejní místo. Poté se 
bude instalovat do vozidel nový 
palubní systém a demontuje sta-
rý, aby se mohl spustit zkušeb-
ní provoz. Pokud se vše osvědčí 
a bude fungovat bez komplikací, 
spustí se provoz již naostro.

(sol)

Sezóna sdílených kol v Mostě končí
Příští rok se bude pokračovat i s bonusem

MOST - Všechna sdílená kola se v nejbližších dnech odvezou ze 
svých stanovišť. Město chce s touto službou pokračovat i v příštím 
roce. Mostečané totiž ukázali, že sdílená kola rádi využívají, a to do-
konce nejvíce mezi městy u nás s touto službou.  

Mostečané jsou skuteční bike-
ři. Našli ve sdílených kolech vel-
kou oblibu a překvapili i samotné 
provozovatele služby. Potvrzují 
to statistiky za necelý rok užívání 
sdílených kol. Počet zápůjček od 
dubna do října šplhá k sedmde-
sáti tisícům. Lidé si za měsíc ko-
lo vypůjčili v průměru tisíckrát 
a za den 350 krát. Nejvíce využí-
vali kola v režimu 15 minut zdar-
ma. Najeli zhruba 92 tisíc kilo-
metrů. Službu sdílených kol, kte-
rou v Mostě provozuje společ-
nost Next Bike, si zaregistrovalo 
9 200 uživatelů. Kola využívali ve 
44 stanicích. Po městě bylo k dis-
pozici 140 kol, z původní stovky. 
„Jedno kolo se vypůjčilo v průmě-
ru čtyřikrát denně. Běžně se jinde 
ve městech používá bicykl asi dva-
krát denně. V případě Mostu je to 
TOP mezi městy v ČR. Tento zá-

jem velmi překvapil provozovate-
le, ale i nás,“ pochlubil se náměs-
tek primátora Mostu Václav Za-
hradníček. Zároveň ale dodal, že 
z výsledků hodnocení této služ-
by vyplynulo, že 140 kol a 40 sta-
novišť je pro Most  dostatečných. 
„Se sdílenými koly počítáme i do 
příští sezóny, a to ve stejném po-
čtu a rozsahu,“ potvrdil náměs-
tek primátora. Provoz bude i na-
dále v období od začátku dub-
na do konce října, přičemž měs-
to znovu vysoutěží dodavatele, 
který kola, ale i průběžný servis 
s tím spojený poskytne.

V příštím roce se mohou li-
dé těšit i na příjemný bonus vý-
půjček patnácti minut zdarma. 
V tomto režimu také lidé kola 
nejčastěji využívali. „I v příštím 
roce budou mít po nějakou dobu 
lidé kola zdarma. Zatím není ješ-

tě jisté, jestli půjde o stejný časo-
vý limit, kratší či delší, ale s tímto 
bonusem počítáme,“ slíbil Václav 
Zahradníček. Stanoviště zůsta-
nou zatím také tak, jak jsou lidé 
zvyklí. V průběhu roku se podle 
potřeby mohou měnit a rozšiřo-
vat, jako tomu bylo letos.

Město, ale především provo-
zovatel byl spokojen i s přístu-

pem lidí ke kolům. „Provozova-
tel byl příjemně překvapen i sta-
vem kol. Domnívali se, že lidé 
budou kola ničit apod. Vše se ale 
obešlo bez incidentů, kola neby-
la zásadně poškozená. Veškerý 
servis a drobné opravy odpoví-
daly běžnému opotřebení,“ po-
chválil občany Václav Zahrad-
níček.                                     (sol)

Nejvíce sdílených kol se půjčilo v červeneci - 13 274 a nejčastěji v pra-
covní dny mezi 14. až 18. hodinou.

Severočeská teplárenská stále patří mezi 
cenově nejdostupnější dodavatele tepla.

Varhanní koncert
MOST - Tradiční vánoční varhanní koncert v kostele Nanebevze-

tí Panny Marie se koná 26. prosince od 16 hodin. Vstupenky bude 
možné zakoupit v pokladně kostela v den konání koncertu od 15 ho-
din. Platba se přijímá pouze v hotovosti.                                        (nov)

Sedmnáctka posílí
MOST – Od 15. prosince platí v Mostě nový jízdní řád pro autobuso-
vou linku číslo 17.

Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova posílí linku 17 v do-
poledních a odpoledních hodinách v pracovních dnech. „Vyslyšeli 
jsme připomínky a podněty cestujících, především ze Zahražan a uli-
ce Zd. Štěpánka. Cestující nyní budou mít možnost využívat spoje lin-
ky 17 v 15minutovém intervalu po většinu dne, včetně dopoledních 
a pozdně odpoledních hodin,“ informoval ředitel Dopravního podni-
ku měst Mostu a Litvínova Daniel Dunovský.                               (nov)
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Partička v Litvínově 
LITVÍNOV - Vysoká škola improvizace opět zavítá do Litvínova. Na 
nadstandardní odpočinek do nestandardní doby se můžete těšit 
6. ledna od 19.30 hodin v litvínovské Citadele.

Vstupenky na improvizační show Partička s Michalem Suchán-
kem, Richardem Genzerem, Michalem Novotným, Jakubem Kohá-
kem a Luďkem Staňkem jsou již v prodeji. Vstupné  za 599 Kč je  
k zakoupení pouze v síti TICKETSTREAM, který má prodejní mís-
to v Litvínově pouze v Infocentru.                                                 (nov)

 

Vánoční jarmark 
v knihovně

    LITVÍNOV – Litvínovská knihovna zve 18. prosince od 13 do 18 ho-
din na oblíbený vánoční svařák.

Spolu s ním si můžete užít i pohodové předvánoční posezení 
v knihovně. Přijďte si odpočinout ve vánočním shonu, a třeba si 
i odnesete malý dárek pod stromeček. Pro děti bude připravena díl-
na na pečení a zdobení perníčků.                                                  (nov) 

   

 

Rekonstrukce trati  
ochromí ve městě dopravu

LITVÍNOV – Veškerou dopravu v centru Litvínova čeká v příštím roce 
zatěžkávací zkouška. Začne se s rekonstrukcí tramvajové trati, a to 
v úseku od nádraží až po křižovatku na Východě ve Smetanově ulici. 
Akce bude spojená s výlukou tramvají.    

Modernizace a rekonstrukce 
tramvajové trati by se měla zahá-
jit v centrální části Litvínova, ale 
také v úseku od Záluží do Mos-
tu a rovněž v centru Mostu podél 
třídy Budovatelů. Náročnou akci 
připravuje Dopravní podnik měst 
Mostu a Litvínova. „Byl již vysou-
těžený administrátor veřejné za-
kázky. Akce by měla být zahájena 
ve druhé polovině příštího roku, 
pokud nedojde k nějakým kompli-
kacím,“ upřesnil litvínovský mís-
tostarosta Karel Rosenbaum.

Rekonstrukce bude znamenat 
pro cestující dlouhodobou tram-
vajovou výluku a pro řidiče vý-
znamné omezení dopravy v cen-
tru Litvínova. „Výluka by měla tr-
vat zhruba rok a půl až dva roky,“ 
odhaduje místostarosta. Přesné 
termíny vzejdou až od zhotovi-
tele veřejné zakázky. V Litvínově 
by se měl opravit úsek tramvajové 
trati od nového terminálu na ná-
draží až ke křižovatce na Výcho-
dě ve Smetanově ulici. Součas-
ně s tím by se měla řešit i křižo-
vatka na Východě, na křížení ulic 
Smetanova, Mezibořská a Ruská, 
ale také křižovatka ulic 9. května, 

A. Jiráska a Smetanova (u sluneč-
ních hodin a kina Svět). Tady by 
měla vzniknout nová okružní kři-
žovatka s předností projíždějících 
tramvají. Úprava obou křižovatek 
by měla přinést lepší propustnost 
dopravy, ale také zlepšení roz-
hledových poměrů, a to zejména 
v případě křižovatky na Východě.    

S opravou tramvajové trati bu-
de spojena také oprava Žižkovy 
ulice. „Půjde dočasně jen o lokál-
ní opravu Žižkovy ulice, a to v úse-
ku od tramvajové zastávky poblíž 
ulice E. Destinové až ke kruhové-
mu objezdu u zimního stadionu. 
Oprava bude jen částečná a pro-
vede ji dopravní podnik,“ infor-
moval Karel Rosenbaum. Město  
se chtělo na opravě Žižkovy uli-
ce spolupodílet, aby byla zrekon-
struovaná v celé délce. „Dopravní 
podnik plánuje jen částečnou opra-
vu výtluků podél kolejí. Tato ulice 
bude totiž čelit značné zátěži au-
tobusů během výluky. Dopravní 
podnik proto bude řešit komplexně 
Žižkovu ulici teprve až skončí vý-
luka tramvají. Dříve by to nemě-
lo smysl,“ zdůvodnil místostaros-
ta.                                                 (sol)

Litvínov má rozpočet pro rok 2025
LITVÍNOV – Litvínov bude příští 
rok hospodařit s více než jednou 
miliardou a se schodkem ve výši 
280 mil. Kč.

Rozpočet města je pro příští 
rok výrazně proinvestiční. „Za-
hrnuje investice, které jsme v ta-
kové míře nikdy neměli. Ob-
jem rozpočtu je na úrovni 1 mld. 
300 tisíc korun a je největší v his-
torii Litvínova. Hospodařit bu-
deme se schodkem ve výši zhru-
ba 280 milionů korun. Hrazen 
bude z  rezerv na účtech města,“ 
uvedla starostka Kamila Bláho-
vá. Město bude také čerpat úvěr 
140 mil. Kč. Saldo činí 35 mil. 
Kč. „Saldo nám pomáhá v  da-
ném roce řešit náhlé a nenadálé 
události, investice  apod.,“ dopl-
nila starostka.

Rozpočet zahrnuje neinves-
tiční dotace 40 mil. Kč. Nejvyš-
ší částka 26,3 mil. Kč poputu-
je společnosti SPORTaS. Spor-
tovní sdružení klubů dostane 
3,6 mil. Kč, HC Litvínov 5,5 mil. 
Kč a  Krušnohorská poliklinika 
2,3 mil. Kč. Příspěvkové organi-
zace získají 70 mil. korun „Zvlášť 
je určeno pro Scholu Humanitas, 
a to 8,5 mil. korun na konektivi-
tu a 18,2 mil. Kč na rekonstrukci 
učeben,“ upřesnila Kamila Blá-
hová. ZUŠka získá návratnou fi-
nanční výpomoc 1,6 mil. Kč na 
předfinancování projektu čes-
ko-saské spolupráce a  Sdruže-
ní Čtyřlístek dostane 1,6 mil. Kč.

Celkové investice, s  nimiž 
rozpočet počítá, jsou bezmála 
570 mil Kč. Z toho přecházejí-
cí kapitálové výdaje činí 90 mil. 
Kč a  nové investice zhruba 
480 mil. Kč. „Investice zahrnují 
financování nové plavecké haly, 
a  to ve výši 257,5 mil. Kč. Dá-
le peněžitý příplatek dopravní-

mu podniku na rekonstrukci 
a modernizaci tramvajové trati, 
na obě etapy – městskou i mezi-
městskou -ve výši 127,7 mil. ko-
run. Na komunikace poputuje 
částka přes 50 mil. Kč,“ vyjme-
novala zásadní akce starostka.

Rozpočet počítá také s  revi-
talizací Sýkorovy mozaiky a je-

jího okolí za zhruba 8,5 mil.
Kč, s  novým sportovním hřiš-
těm za 8,2 mil. Kč, kolumbár-
ními zdmi na městském hřbi-
tově za zhruba 7,5 mil. Kč, ale 
i  s  financemi na smuteční síň, 
participativní rozpočet a  dal-
ší akce. 

(sol)

Rozpočet počítá také s revitalizací Sýkorovy mozaiky a jejího okolí za zhruba 8,5 mil.Kč.

28 dní dovolené

Elektronické stravenky 
v hodnotě 150 Kč/den

Cafeterie ve výši 
10 000 Kč/rok

Příspěvek na penzijní  
pojištění nebo DIP 800 Kč/měsíc

Asistenční služba ELA pro zaměstnance
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Budoucnost trati na Osadu je zatím nejistá
LITVÍNOV - Do budoucna chce město vyřešit úsek tramvajové trati 
od křižovatky na Východě, Žižkovou ulicí až na konečnou k Citadele.

Jakmile se dokončí moderni-
zace úseku od terminálu na Vý-
chod, začne město teprve řešit, 
co dál s navazující částí. „Počítá-
me s tím, že bychom nechali zpra-
covat studii, abychom měli vše při-
pravené pro případ čerpání dal-
ších dotací. Bez nich by se tento 
úsek realizovat ani nemohl,“ in-

formoval místostarosta Karel Ro-
senbaum. Vyloučena není ani va-
rianta, že by tramvaje končily na 
Východě a na Osadu by se tram-
vajová trať zrušila, přičemž by 
dopravní obslužnost této lokality 
zajišťovaly autobusy. „Tyto úva-
hy jsou ale ještě velmi předčasné,“ 
dodal místostarosta.             (sol)

Žižkova ulice.                                                               Zdroj: www.mapy.cz
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Začne se stavět nová plavecká hala
LITVÍNOV – Litvínov začne 
v příštím roce s výstavbou nové 
plavecké haly. Městu totiž při-
klepli dotaci, bez níž by projekt 
nerealizovalo. Hala vyroste na 
koupališti Koldům, kde během 
stavby znemožní provoz letního 
koupaliště.

Na projekt nové plavecké ha-
ly se čeká dlouhé roky. O výstav-
bě rozhodovali zastupitelé již ten-
to čtvrtek 12.  prosince. „Město 
v těchto dnech obdrželo rozhodnu-
tí o poskytnutí dotace od Národní 
sportovní agentury ve výši 120 mi-
lionů korun. Obě podmínky, kte-
ré si zastupitelstvo kladlo - cena 
zakázky, která nepřesáhne částku 
385 milionů korun a získání do-
tace od NSA, byly splněny,“ uved-
la starostka Kamila Bláhová.

Město má již vysoutěženého 
zhotovitele prací, kterým je Met-
rostav DIZ - OHLA ŽS. Předpo-
kládané náklady na novou ha-
lu jsou 367 mil.  Kč. „120 milio-
nů pokryje dotace, zbývající pro-
středky uhradí město ze svých 
rezerv a  částečně také z  úvěru,“ 
upřesnila starostka.

S realizací by se mělo začít co 
nejdříve. Nová hala by měla stát 
nejpozději do dvou let. „Zhoto-
vitel potřebuje nějakou dobu na 

přípravu, například na zasmluv-
nění potřebné techniky apod. Ne-
začne se tedy ze dne na den, ale co 
nejdříve to bude možné. Předpo-
kládaní doba realizace je 18 mě-
síců,“ informoval místostarosta 
Karel Rosenbaum.

Během realizace se zdemolu-
je letitá budova, v  níž fungova-
lo zázemí pro koupaliště včetně 
bufetu. „Bazén vznikne ve spod-

ním patře této budovy. Součástí 
bude také sociální zázemí, jako 
jsou toalety, sprchy, šatny. Kromě 
toho se v  areálu vybuduje nové 
parkoviště pro zhruba 40 vozi-
del a nová příjezdová včetně nové 
trafostanice,“ vyjmenoval mís-
tostarosta.

Než bude nová hala stát, bu-
de pro veřejnost, sportovní od-
díly či plaveckou výuku na ško-
lách a školkách fungovat stávají-
cí krytý plavecký bazén v Ruské 
ulici. Ten je už v havarijním sta-
vu a  město jej udržuje v  chodu 
i díky nezbytným opravám. Na-
posledy investovalo několik mi-
lionů korun do opravy střechy. 
„Bylo to nutné, jinak by se mu-
sel stávající bazén zavřít. Jakmile 
bude nová hala stát, současný ba-
zén se zdemoluje,“ potvrdil Karel 
Rosenbaum. Co vznikne na je-
ho místě, bude tématem veřej-

né debaty. „Celkově je toto území 
velmi zajímavé. Dostali jsme řa-
du podnětů, od bytového domu, 
sportovní haly, navazujícího par-
ku až po parkoviště či družiny. Až 
se začne stavět nová hala, zahájí-
me debatu, a to i s veřejností. Bu-
deme mít dva roky na to se roz-
hodnout,“ dodal místostarosta.

Koupaliště zůstane 
v létě zavřené

Kvůli stavebnímu ruchu bu-
dou muset v příští sezóně Litví-
novští oželet letní koupání. Kou-
paliště bude uzavřeno. „Budeme 
o tom nyní jednat. Provozovatel, 
společnost SPORTaS, tu opravuje 
například brouzdaliště. Provádět 
se tu budou i další opravy. Je pro-
to pravděpodobné, že v létě nebu-
de koupaliště v  provozu,“ dodal 
místostarosta.                            (sol)

S výstavbou nové plavecké haly se začne co nevidět.

Kvůli stavebnímu ruchu budou muset v příští sezóně Litvínovští oželet 
letní koupání na kouplališti Koldom.

Dopravě ulehčí kulaťák u kina Svět
LITVÍNOV – V  Litvínově se le-
tos opravovaly nebo budovaly 
komunikace a  chodníky za více 
než 40 mil. Kč. V  příštím roce 
město dokonce počítá s částkou 
o deset mil. Kč vyšší.

Letos město vynaložilo při-
bližně 40 mil. Kč do komunika-
cí, a to na investiční akce i na ob-
novu komunikací. „Dělali jsme 
stavební úpravy a  nové parko-
vání u Scholy Humanitas za ví-
ce než 10 mil. korun. Parkování 
na Osadě za přibližně 5 mil. ko-
run,“ vyjmenoval nejnákladněj-
ší akce místostarosta Karel Ro-
senbaum. Ve větším rozsahu se 
komunikace opravovaly i v uli-
cích Anglická a B. Němcové za 
2,6 mil. Kč, v Soukenické a Šafa-
říkově ulici za více než 3 mil. Kč, 
Lounické za 1,5 mil Kč, na PKH 
za 1,5 mil. Kč. Obnova chod-
níků v  ulici Tržní si vyžádala 
2,3 mil. Kč, opravy v  ulici Přá-
telství 4,4 mil. Kč, v  Hamerské 
1,2 mil. Kč a  P.  Holého 369  ti-
síc Kč. „Letos by měla být ještě 
zahájena v  závislosti na klima-
tických podmínkách obnova po-
vrchů komunikace u  Koldomu 
za 683 tisíc korun,“ informoval 
místostarosta. Podotkl, že  ob-

nova komunikací přijde měs-
to výhodněji oproti investičním 
akcím. „Udělá se vždy také vel-
ký rozsah než u  investičních ak-
cí. V příštím roce chceme v tom-
to trendu pokračovat. V  plánu 
jsou investice a obnovy komuni-
kací za více než 50 milionů ko-
run. Je nutné k  tomu připočítat 
obnovy povrchů v rámci moder-
nizace tramvajové trati, která se 
bude realizovat od autobusové-
ho terminálu až po křižovatku 
na Východě. Celé toto území pro-
jde obnovou povrchů,“ prozradil 
Karel Rosenbaum. Velký rozsah 

oprav bude ale znamenat také 
hodně omezení pro občany, ři-
diče a městskou dopravu.

Z  oprav a  obnov povrchů se 
v  příštím roce počítá například 
s ulicí Zátiší, Horní, Ukrajinská, 
PKH za domy č.  16  – 19, Mlá-
dežnická, Hamerská a také s ulicí 
Ladova. „Tu jsme měli v plánu už 
před dvěma lety. Bohužel tyto plá-
ny přerušila SVS se svými inves-
ticemi, museli jsme tuto akci pro-
to odložit a příští rok se k ní ko-
nečně můžeme vrátit,“ prozradil 
místostarosta. V Ladově ulici se 
počítá i  s  veřejným osvětlením 

a dalšími úpravami. Tato akce si 
vyžádá zhruba 30 mil. Kč.

V  příštím roce je do plánu 
zahrnuta i nová okružní křižo-
vatka u  slunečních hodin. „Ta 
se nyní projektuje. Křižovat-
ka, kterou budou protínat kole-
je, počítá se světelnou preferencí 
pro tramvaje. Celkově by se mě-
lo díky nové křižovatce výraz-
ně ulehčit dopravě, která je tu 
ve špičce zahlcená. A  neposled-
ně také výjezdu zejména z  uli-
ce Tržní, což je dnes velmi pro-
blematické a  komplikované,“ 
zhodnotil místostarosta.   (sol)

V plánu je i nová okružní křižovatka u slunečních hodin.    

Vánoční tančení
LITVÍNOV – Citadela pořádá 26. prosince od 16 do 20 hodin 

na společenském sále Vánoční taneční zábavu. K tanci a poslechu 
hrají manželé Hvozdovi. Vstupenky za 50 Kč jsou k zakoupení na 
pokladně Citadely s  možností rezervace on-line nebo  na tel. čís-
le 476 111 487.                                                                                     (nov)

Hokejový večírek
Bomby k tyči!

LITVÍNOV - Hokejový pořad Jakuba Koreise „Bomby k tyči!“ vyráží 
17. prosince do Litvínova. 

Živá show oslaví v Citadele 10 let od získání historického titu-
lu chemiků. Na památnou sezonu se bude vzpomínat s legendami 
Martinem Ručinským, Pavlem Francouzem, Radimem Rulíkem, 
Kubou Petružálkem, Frantou Lukešem a Viktorem Hüblem. Výji-
mečný hokejový večírek začíná v 18.30 hodin ve  Velkém sále Cita-
dely. Vstupenky za 549 Kč jsou k zakoupení v předprodeji pouze  na 
www.goout.cz.                                                                                  (nov)

Check Accordion Trio zahraje
MOST – V Základní umělecké škole v Citadele se 17. prosince od 
19 hodin představí Check Accordion Trio. 

Akordeonové trio zahraje ve složení Marie Čejnová, Markéta 
Laštovičková a Michal Karban. Cena vstupného je 150 Kč, snížené 
120 Kč a žáci ZUŠ Litvínov 50 Kč. Vstupenky budou k zakoupení 
v místě konání, 20 minut před zahájením koncertu.                     (nov)

Litvínov pomůže obcím postiženým povodněmi
LITVÍNOV – Město Litvínov finančně pomůže dvěma obcím, kte-
ré byly letos na podzim postiženy ničivými povodněmi. Jedná se 
o obce Albrechtice a Vrbno pod Pradědem.

Oběma obcím poputuje je-
den milion korun. „Každá 
z těchto obcí získá půl milionu 
korun. Stát v této věci nefungu-
je tak, jak by si mnozí starosto-
vé představovali a přáli, takže 

jsme se rozhodli pomoci zejmé-
na menším obcím, které byly 
velkou vodou citelně zasaženy. 
Starostové jsou za tuto pomoc 
rádi,“ řekla litvínovská starost-
ka Kamila Bláhová.

Peníze, které Litvínov poskyt-
ne, jsou vázány na obnovu  infra-
struktury, na opravy hřišť či úse-
ků komunikací. „Obce jsme vybí-
rali podle toho, do jaké míry byly 
postižené, ale také podle velikos-
ti. Chtěli jsme podpořit ty men-
ší, které mají největší problémy 
a počítají velké škody,“ upřesnila 
starostka. Dodala, že Albrechti-

ce si město vybralo také tak tro-
chu symbolicky. „Albrechtice jsme 
tu měli také, ale zanikly kvůli těž-
bě. Albrechtic je v republice ně-
kolik, a dokonce se konají i srazy 
měst a obcí se stejným jménem. Je 
to pro nás hezké a příjemné propo-
jení. Vrbno bylo naproti tomu vel-
mi zasaženo a pomůže jim kaž-
dá koruna,“ dodala.           (sol)

Check Accordion Trio
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K rátce z Litvínova

Kavárna Em Kafe 
nabízí vouchery  

MOST - Kavárna Em Kafe v ulici ČSA 1553/92 v Mostě nabí-
zí  dárkové poukázky. Dopřejte svým blízkým zážitek plný pohody. 
Přijďte si pro poukázku a darujte radost, která zahřeje nejen u srdce!

Na Vánoce můžete udělat radost dárkovým  
voucherem do kavárny Em Kafe.

MSSS hledá sestru
Nabízí náborový příspěvek 100 tis. Kč

Městská správa sociálních služeb v Mostě – p. o. vyhlašuje výběro-
vé řízení na pozici 

VŠEOBECNÁ SESTRA/
PRAKTICKÁ SESTRA

Minimální požadované vzdělání: středoškolské s maturitou, vyšší 
vzdělání je výhodou.
Přihláška do výběrového řízení v podobě strukturovaného životo-
pisu musí být doručena nejpozději do 31. prosince 2024 – 12.00 ho-
din. Součástí přihlášky musí být motivační dopis.
Předpokládaný nástup: únor 2025 nebo dle dohody.
Místo výkonu práce: Most.
Délka a druh pracovního poměru: plný úvazek.

Plné znění výběrového řízení najdete na www.msss-most.cz.

Ladislav Zibura o cestách do džungle
LITVÍNOV – Litvínovská Citadela nabídne 15. ledna od 18 hodin ces-
tovatelskou projekci Dvě cesty do džungle a stand-up cestovatele 
Ladislava Zibury.

Přidejte se k  výpravám mla-
dého spisovatele Ladislava Zibu-
ry a poznejte s ním jednu z nej-
rozmanitějších zemí naší plane-
ty. Dozvíte se, jaké to je putovat 
tropickým deštným lesem, po-
bývat s  kmenem lovců a  sběra-

čů a  dýchat síru pod mocnými 
vulkány i v dopravních zácpách.

A  taky se přesvědčíte o  tom, 
že i svatební cesta může být ces-
tou za svobodou. Ladislav Zibu-
ra je mladý spisovatel a cestova-
tel. Vydává se do světa, aby si po-
vídal s lidmi a zjistil, jak vypadá 

jejich běžný život. Kromě to-
ho pátrá po lokálních zajíma-
vostech a  neobyčejných pří-
bězích.  O  svých výpravách 
napsal šest knižních best-
sellerů, za knihu Prázdniny 
v  Evropě dostal Cenu Zik-
munda a  Hanzelky pro ces-
topis roku. Mimo psaní La-
dislav také objíždí republiku 
s  cestovatelskými projekce-
mi plnými humoru a zajíma-
vostí. Vystoupení je vhodné 

pro všechny ve věku 10 až 99 let. 
Vstupenky za 280 Kč můžete za-

koupit v  předprodej www.cita-
dela-litvinov.cz.                  (nov)

Cestovat jako za starých časů je dosud možné! Stačí se zápisníkem 
v ruce usednout na palubu trajektu a vydat se na ty nejzajímavější ze 
sedmnácti tisíc indonéských ostrovů.

Čtenáři a návštěvníci si Ziburu oblí-
bili právě pro jeho humor, pozoro-
vací talent a osobitý šarm.

Černí andělé převzali od  
Autosalonu Most nové vozy Hyundai
MOST - Zástupci mosteckých házenkářek z „áčkového“ týmu DHK 
Baník Most si opět převzali od Josefa Solnaře v Autosalonu Most 
dva nové vozy značky Hyundai i30. Tento mostecký prodejce aut 
značek Hyundai a Suzuki již dlouhodobě úspěšné mostecké házen-
kářky podporuje.

Černí andělé jezdí celkem 
třemi vozy značky Hyundai. 
Jedno z nich si zakoupili a dal-
ší dvě nová auta jim pravidelně 
předává do užívání Autosalon 
Most. „Všechna tři auta slou-
ží hráčkám a trenérům na je-
jich cestách,“ uvedla Pavla Cho-
těbroská, předsedkyně klubu 
DHK Baník Most.

Třicet let se za volantem na 
silnicích pohybuje také sportov-
ní ředitel klubu a asistent tre-

néra Jiří Tancoš. „Za tu dobu 
co, jezdím, jsem vystřídal něko-
lik značek aut, tak mohu trochu 
porovnávat. Se značkou Hyun-
dai jsem velmi spokojený. Kdysi 
jsem si dokonce v tomto autosa-
lonu kupoval auto Hyundai i35, 
se kterým jsem byl také moc spo-
kojený. Za mě jsou vozy znač-
ky Hyundai velice dobrá auta. 
Haundyi i30 má velký kufr, kte-
rý mi vyhovuje, jízdní vlastnosti 
jsou skvělé a nabízí výborný jízd-

ní komfort. Spolupráce s Autosa-
lonem Most si strašně moc váží-
me. Toto jsou takové nadstan-
dardní věci, které nemá úplně 
každý klub v republice a určitě 

ne házenkářský a je to něco, co se 
může jak hráčkám, tak nám tre-
nérům nabídnout a je to fakt ob-
rovský bonus,“ řekl Jiří Tancoš. 

(nov)

Nábytek a elektro pro 
charitu

LITVÍNOV - Litvínov zís-
ká od společností Severní ener-
getické a Infotea  již nepotřeb-
né vybavení a počítačové sestavy 
k využití. „V rámci spolupráce se 
Severní energetickou jsme se do-
hodli na převzetí zbytného majet-
ku, pro který nemá firma dále vy-
užití. Dar zahrnuje již nepotřeb-
ný nábytek a elektrospotřebiče, 
které budou sloužit pro charita-
tivní a sociální účely. Tento ma-
jetek bude převezen na ubytovnu 
UNO a poté umístěn do Radnič-
ního sklípku,“ informovala mís-
tostarostka Květuše Hellmicho-
vá. Město dále dostane od spo-
lečnosti Infotea 35  počítačo-

vých sestav ve zbytkové hodnotě 
35 Kč. Počítače využijí základní 
školy zřizované městem a klub 
důchodců v Radničním sklípku.  

Hokejový spolek pod 
kontrolou

LITVÍNOV - Vedení měs-
ta chce zvýšit kontrolu HC Lit-
vínov, a to v souvislosti s dlou-
holetým poskytováním dotace 
z rozpočtu města. Radní odsou-
hlasili členství radní Petry Tro-
níčkové v kontrolní komisi HC 
Litvínov.

O přijetí Petry Troníčkové do 
nové funkce se bude hlasovat na 
členské schůzi, která se uskuteč-
ní na Zimním stadionu Ivana 
Hlinky. „Výbor spolku přijal za-

pojení města Litvínova do kont-
rolní komise velmi pozitivně. Vě-
řím, že tímto jednáním bude fak-
ticky deklarována úzká spolu-
práce mezi městem a sportovním 
spolkem. Město ani paní Troníč-
ková nebudou členem spolku, 
z toho důvodu nebudou hraze-
ny žádné členské příspěvky a ne-
bude možná ani účast na členské 
schůzi,“ doplnila starostka měs-
ta Kamila Bláhová.

Unikátní betlém na 
zámku

LITVÍNOV - V Litvínově 
je k vidění betlém od Martina 
Housky. Ten ho zapůjčil zdar-
ma na zámeckou výstavu „Pře-
hlídka nápadů, zručnosti, řeme-

sel a vtipu aneb Vánoce po ce-
lý rok“. Výstava trvá do 31. pro-
since. Po zimní přestávce bude 
možné výstavu navštívit od 
1. dubna do 28. října 2025. „Bet-
lém je oltářním dílem z duté vět-
ve ořešáku královského, který byl 
vysazen roku 1928, jako vzpo-
mínka na gotické oltářní obrazy. 
Na jeho vnitřních stěnách je vy-
obrazena svatá rodina, tři králo-
vé a pasák ovcí. Malba je prove-
dena akrylovými barvami. Řeza-
ný zlacený liliový pás je dochova-
ný zbytek zdobení oltáře z kostela 
svatého Cyrila a Metoděje. Sou-
stružené nohy odkazují na obdo-
bí barokizace gotických kostelů. 
V dutině za mosaznou krytkou 
je vložen rodný list tohoto betlé-
mu,“ popsala starostka.        (sol)

Po celou dobu sezóny mohou hráčky Černých andělů využívat vozidla 
Suzuki a Hyundai od společnosti Autosalon Most. 

PF
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Další zajímavosti z energetiky 
zjistíte na on-line prohlídkách 
vi� ualnevelektrarne.cz
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Korunní princ
Radim byl tátův i mámin 

miláček. Korunní princ rodi-
ny. Dokonalý chlapec. Na co 
sáhl, to mu šlo. Mezi vrstevní-
ky byl oblíbený, ve škole pre-
miant, kapitán fotbalového 
mužstva. Zdědil matčinu pla-
vou jemnou krásu. A díky ge-
nům, které měl z otcovy stra-
ny, měl postavu snů téměř bez 
práce. Byl milý, měl přehled, 
lidé s  ním rádi trá-
vili svůj čas a rádi 
s  ním mluvili. Ro-
diče se s  ním chlu-
bili. Jejich úspěšný 
chlapec jednou do-
byje  svět. Julie své-
ho staršího bratra 
milovala stejně ja-
ko ostatní. Nikdy na 
něj nežárlila. Nepři-
šlo jí líto, když měl 
Radim vždy ve všem 
přednost. Chápa-
la, že si Radim všechnu tu po-
zornost a lásku zaslouží za to, 
jak dokonalý je. Ona taková 
nebyla. I ona se podobala své 
matce, měla stejně plavé vlasy, 
modré oči a světlou pleť. Jen jí 
příroda místo matčiných jem-
ných rysů nadělila přísné os-
tře řezané otcovy linie. Neby-
la výjimečně nadaná v ničem, 
co dělala. Průměrná sportov-
kyně, průměrná studentka. 
Vedle svého dokonalého brat-
ra nezajímavá. I ona byla vel-
mi milá, měla ale jen pár přá-
tel. Když vešla do místnosti, li-
dé nezvedali oči a nehrnuli se, 
aby jí byli blíž. Nebylo jí to lí-
to. Bylo to samozřejmé. Rodi-
če více milovali Radima. Li-
dé ho více obdivovali. A ona 
se schovávala v jeho stínu. Ra-
dim se k  ní vždy choval tro-
chu přezíravě. Zlobil ji, škád-
lil. Někdy až za hranu toho, 
co se ještě dalo považovat za 
sourozenecké pošťuchování. 
Když se nikdo nedíval, ubližo-
val jí. Dokud byli děti, tak jen 
tak trochu. Štípal, tahal za vla-
sy, podrážel jí nohy. Když by-
li starší, vymýšlel si na ni stále 
horší věci. Občas ji přivazoval 
k posteli ve svém pokoji. Bil ji, 
žiletkou řezal na místech, kde 
to mohla dobře skrýt pod ša-
ty. Říkal jí, že jí to dělá z  lás-
ky. A Julie tomu věřila. Bratr se 
k ní choval stejně od mala. Ro-
diče to věděli a nikdy nic ne-
udělali, aby s  tím přestal. By-
lo to tedy v pořádku. Zároveň 
na ni Radim dával pozor, když 
byli mimo domov. Nedovolil 
nikomu, aby jí ubližoval stej-
ně, jako to dělal on. Jakouko-
liv šikanu na základní škole za-
trhl hned, jakmile se objevila. 
Později od Julie odháněl klu-
ky, kterým se její zvláštní krá-
sa zdála atraktivní a přitaho-
vala je. Nikomu nedovolil, aby 
se s  Julií sblížil. Byla přesvěd-
čená, že ji má Radim stejně rád 
jako ona jeho. Bylo jí čtrnáct 
let, když ji Radim začal svlé-
kat. Sahal na ni tak, jak by bra-
tr na sestru sahat neměl. Lehal 
si k ní do postele a šeptal jí, že 
oni dva jsou proti celému svě-
tu. Že ona patří k  němu a on 
jen k ní. Věřila mu každé slo-
vo a milovala ho. Nechala si od 
něj líbit úplně všechno. Když ji 
pálil cigaretou a pak ji nutil, 
aby s ním kouřila. Když podal 
bílý prášek a ukázal jí, jak ho 
šňupnout, nezaváhala. Necha-
la se poutat, bít, řezat a nako-
nec ho nechala, aby k ní každý 
večer přišel do pokoje, vlezl si 
k ní do postele a měl s ní sex. 
Říkal jí, že je jen jeho. Že tak 
je to v  pořádku. Nikdo je ne-
rozdělí. Žádná jiná mu nemů-
že dát to co ona. Nechce žád-
nou holku, se kterou by cho-

dil a později žil. Má ji. Ji mi-
luje. Ještě jí nebylo patnáct let, 
když zjistila, že je těhotná. Ne-
věděla, co má dělat. Bála se to 
říct Radimovi. Bude se na ni 
zlobit. Věděla, že by bylo pro 
Radima špatné, kdyby někdo 
zjistil, že spí s  vlastní nezleti-
lou sestrou. Chápala, že se to 

nesmí nikdo dozvě-
dět. Zároveň se bá-
la svěřit někomu ji-
nému a nevěděla, co 
si má s těhotenstvím 
počít. A tak vše bra-
trovi řekla. Ra-
dim byl překvapený 
a zmatený a reago-
val úplně jinak, než 
si Julie myslela. Ne-
zlobil se na ni. Jen 
byl stejně bezradný 
jako ona. Ten večer 

se k  ní choval zcela jinak než 
kdykoliv před tím. Byl něžný, 
neubližoval jí, ochranitelsky 
ji zabalil do deky, vzal si ji na 
klín a povídali si. O tom, jaké 
to dítě asi bude, jak bude vy-
padat, jestli bude po něm ne-
bo po ní. Pak ji hladil, dokud 
neusnula. Když začala pravi-
delně oddechovat, vyplížil se 
Radim z pokoje. Šel do ložni-
ce rodičů a vzbudil otce. Se-
děli spolu v  obývacím pokoji, 
otec jim oběma nalil do skle-
ničky starý rum. Radim zají-
kavě vyprávěl. Nedíval se při-
tom tátovi do očí. Bylo mu jas-
né, že otce zklamal. Styděl se 
za to, když tátovi líčil, co se se-
strou vyváděl. Když skončil, 
nezvedl oči. Otec dopil svou 
skleničku a znovu si nalil. Pak 
konečně promluvil. S  matkou 
samozřejmě věděli o všem, co 
se kdy za dveřmi pokojů jejich 
dvou dětí dělo. Julie se jim pří-
liš nepovedla. Byla v  rodině 
tak trochu navíc. Přáli si dru-
hého chlapce, stejně úspěšné-
ho a dokonalého, jako byl Ra-
dim. Místo toho se narodila 
Julie. Byli rádi, když si ji Ra-
dim oblíbil. Alespoň k něčemu 
v rodině ta holka byla. Dokud 
to ale bylo je za dveřmi poko-
je, pak to bylo v pořádku. Ju-
lie ale nemůže porodit bratro-
vi dítě. To už Radim přehnal. 
Navíc je nezletilá a to by Radi-
movi zničilo celý život. Nako-
nec otec řekl, že vše vyřeší. Ra-
dim ale musí dát sestře pokoj  
a už za ní do postele necho-
dit. A nikomu nesmí nic říct. 
Radim vše ulehčeně odkýval 
a zavřel se ve svém pokoji. Dů-
věřoval tomu, že si otec pora-
dí. Druhý den ráno Julie neby-
la doma. Nebyla tam ani večer, 
a tak se začal Radim po sestře 
shánět. Matka mu řekla, ať se 
na ni neptá, otec nedopovídal. 
Julii neviděl ani druhý a tře-
tí den. To už začal mít o sest-
ru strach. Napadala ho různá 
místa, kam mohli rodiče Julii 
poslat. Do nemocnice v zahra-
ničí na tajný potrat. Nebo ně-
kam, kde dítě donosí a tajně 
porodí. A pak se vrátí k němu 
domů. Uvědomil si, jak mu Ju-
lie chybí a jak moc se o ni bojí. 
Měl ji rád. A nechtěl, aby o dí-
tě přišla, i když to pro něj bylo 
nebezpečné. Další den za ním 
přišli rodiče. Řekli mu, že se 
Julie ztratila. Ohlásili její zmi-
zení na policii. Odešla a ne-
řekla, kam jde. Budou se ho 
vyptávat, kdy sestru viděl na-
posledy. Připomněli mu, že to 
bylo u společné večeře před-
chozí den. Koukal na ně zma-
teně, než mu všechno došlo. 
Julii už neuvidí. Otec se o ni 
postaral přesně, jak mu slíbil. 

(pur)

soudnička

Vědci z ORLEN Unipetrol a VŠCHT získali cenu 
LITVÍNOV - Inženýrská akade-
mie České republiky udělila 
cenu autorskému kolektivu 
vědců ze skupiny ORLEN Uni-
petrol a Vysoké školy chemicko-
-technologické v Praze za vývoj 
technologie na výrobu dicyklo-
pentadienu. 

Skupina ORLEN Unipetrol 
a Vysoká škola chemicko-tech-
nologická v  Praze společně vy-
vinuly technologii výroby ka-
palného uhlovodíku dicyklo-
pentadienu z  lehkého pyrolýz-
ního benzinu. Na základě této 
technologie, která byla v  roce 
2012 patentována, postavil OR-
LEN Unipetrol v  litvínovském 
Chemparku v  rozmezí let 2021 
až 2022 zcela novou výrobní 
jednotku. V ní vyrábí velmi žá-
daný kapalný uhlovodík, který 
má široké využití v řadě oblastí, 
např. v automobilovém průmys-
lu, stavebnictví, elektrotechnice, 
lékařství nebo i farmacii. Insta-
lovaná kapacita výrobní jednot-
ky je až 26 tisíc tun dicyklopen-
tadienu ročně, což představu-
je přibližně 25  procent celko-
vé produkce dicyklopentadienu 
v Evropě.

Inženýrská akademie České 
republiky nyní udělila kolekti-
vu autorů vyvinuté technologie 
ocenění za vynikající realizo-
vaný technický projekt. Členo-
vé autorského kolektivu, Tomáš 
Herink ze společnosti ORLEN 
Unipetrol, Josef Pašek a Jiří 
Kupka z  Vysoké školy chemic-
ko-technologické v Praze, pře-
vzali ocenění v Betlémské kapli 
v Praze. Za čtvrtého člena autor-
ského kolektivu, zesnulého  Pet-

ra Fulína ze společnosti ORLEN 
Unipetrol, cenu převzala jeho 
dcera Zuzana Fulínová. „Oceně-
ní od Inženýrské akademie je pro 
nás velkým uznáním práce celé-
ho týmu, který se vývoji techno-
logie výroby DCPD věnoval. Na-
ši technologii jsme realizovali na 
základě mnohaletého výzkumu 
a spolupráce s odborníky z Vyso-
ké školy chemicko-technologické 
v Praze,“ řekl Tomáš Herink, ře-
ditel pro výzkum a vývoj ve sku-
pině ORLEN Unipetrol.

„Jedná se o excelentní techno-
logické řešení a ukázkovou dlou-
hodobou spolupráci našich od-
borníků s  akademickou sférou, 
konkrétně VŠCHT Praha,“ dopl-
nil člen představenstva skupiny 
ORLEN Unipetrol Milan Brej-
chal.                                      (nov)

Jednotka na výrobu kapalného uhlovodíku DCPD byla uvedena do pro-
vozu na podzim roku 2022 a hodnota investice do její výstavby dosáhla 
831 mil. Kč. ORLEN Unipetrol se tím stal v Evropě jedním ze čtyř největ-
ších producentů tohoto velmi žádaného produktu.

Prezident Petr Pavel si vyžádal studii
Varuje před rychlým a živelným koncem uhelné energetiky

MOST – Uhlí je stále na black listu mezi dostupnými zdroji energie 
v  České republice, a to i navzdory tomu, že republika stále nemá 
žádnou smysluplnou a bezpečnou náhradu. Pokud skončí výroba 
elektrické energie z uhlí, skončí i všechny čtyři uhelné lomy. Teplár-
ny ekonomiku lomů nezachrání. Energetičtí experti spočítali kritic-
kou hranici těžby na 15,5 milionů tun hnědého uhlí za rok.

V  loňském roce se ve všech 
lomech v České republice vytě-
žilo dohromady bezmála 30 mi-
liónů tun uhlí. Teplárny spotře-
bují 8 miliónů tun uhlí. Zbytek 
přemění elektrárny v  elektric-
kou energii. Pokud by ale elek-
trárny skončily, těžba se neudr-
ží a teplárny by neměly na vý-
robu tepla potřebné palivo. Po-
třebu udržení uhelných lomů 
zcela podcenila nedávná analý-
za týmu Fakta o klimatu. Jed-
na polovina sledovaných teplá-
ren a závodních energetik od-
chod od uhlí do 2030 nestihne 
zcela, nebo uhlí zvládne nahra-
dit jen částečně. Některé z nich 
to nestihnou zřejmě ani do ro-
ku 2033. Když  v tomto období 
přestane vyrábět šest uhelných 
elektráren, které pokrývají do-
mácí spotřebu uhlí, přestanou 
odebírat 12 miliónů tun hnědé-
ho uhlí z tuzemských lomů. Ce-
lý řetězec od těžby přes zpra-

cování uhlí a výroby elektřiny 
a tepla se pak zhroutí z důvodů 
neekonomičnosti těžby a trans-
formaci tepláren se nepoda-
ří dokončit. „Uhelné velkolomy 
jsou velmi sofistikované a ná-
ročné provozy a mají vysoké fix-
ní náklady, které vyplývají z tech-
nologií, energetických požadavků 
a dalších významných položek, 
jako jsou například mzdové ná-
klady. Aby jim fungovala ekono-
mika, musí mít zajištěný dosta-
tečný odběr uhlí. Poptávka zajiš-
ťovaná pouze teplárnami, nebo 
závodními energetikami či do-
mácnostmi by bohužel byla ne-
dostatečná. Buď tedy budou doly 
dodávat i do velkých elektráren, 
nebo budou muset ukončit těž-
bu. Nic jako provoz ‚na půl ply-
nu‘ nedává z ekonomického hle-
diska smysl. Pokud by i tak tr-
vala potřeba na zachování jejich 
provozu pouze pro určitý seg-
ment energetiky, bylo by nutné 
jejich provoz dotovat,“ vysvětli-
la ekonomiku těžby uhlí mluv-
čí skupiny Sev.en Česká energie 
Gabriela Sáričková Benešová. 
Skupina na Mostecku provozo-
vala lom ČSA, kde byla těžba le-
tos přerušena a stále aktivní lom 

Vršany, kde jsou největší zásoby 
hnědého uhlí v České republice. 

(ink)

 Buď budou doly dodávat i do 
velkých elektráren, nebo budou 
muset ukončit těžbu. Nic jako 
provoz „na půl plynu“ nedává 
z ekonomického hlediska smy-
sl. Pokud by i tak trvala potře-
ba na zachování jejich provozu 
pouze pro určitý segment ener-
getiky, bylo by nutné jejich pro-
voz dotovat.“

Varování lze nalézt ve studii, kte-
rou na žádost prezidenta Petra 
Pavla zpracovala konzultační fir-
ma Invicta Bohemica. Před rych-
lým a živelným koncem uhelné 
energetiky varuje analytik této 
firmy Jan Vondráš. Podle jeho 
slov si Česko nemůže dovolit od-
stavení většiny uhelných elektrá-
ren za dva nebo tři roky. 

Vinařsví Johann W
o Vánocích

TŘEBÍVLICE – Dveře do zámeckého vinařství Johann W budou o vá-
nočních svátcích zavřené, a to následovně:

Vinotéka bude zavřena od 24. prosince do 2.  ledna a penzion 
od 23. prosince do 5. ledna. Bez vína ale být o Vánocích nemusí-
te, stačí si udělat zásoby na www. eshop.johannw.com. V nabíd-
ce jsou bílá vína odrůdová a zemská, cuveé, červená vína a šumi-
vá a perlivá vína.                                                                                                  

 (nov)

Pink Floyd v Rokáči
MOST – V Rokáči Vinohrady uslyšíte 13. prosince to nejpeší z legen-
dárních „Floydů“.

Ty největší hity přiveze přední česká tribute kapela Czech Floyd, 
která již 11 let přináší to nejlepší z nadčasové hudby legendárních 
Pink Floyd. Se svou šou „Another Gig In The Wall“ vystoupí kape-
la v Rokáči Vinohrady, kde ukončí letošní koncertní šňůru. Šou ob-
sahuje téměř 30 hitů v téměř tříhodinovém programu. Dark Side of 
The Moon, Wish You Were Here, Animals, The Wall, A Momenta-
ry Lapse of Reason, The Division Bell, Meddle, A Saucerful of Se-
crets nebo Rattle That Lock (sólové album D. Gilmoura). Informa-
ce o vstupenkách na www.rokac-vinohrady.cz.                           (nov)

Slavnostní udílení ceny.
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Nové vydání TEMY
MOST – Okresní hospodářská komora Most vydala letošní čtvrté 

číslo časopisu TEMA, které je zaměřené na téma Dolar, euro, jüan, 
koruna – nejsou jedna rodina. Elektronickou verzi časopisu nalez-
nete na internetových stránkách www.ohk-most.cz/e-tema.     (nov)
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Vědci podporují přírodní  
obnovu krajiny po těžbě uhlí

MOST – Přední čeští vědci, aka-
demici a ekologové ve společ-
ném prohlášení vyjádřili pod-
poru přírodní obnově krajiny 
po těžbě uhlí. Podle odborní-
ků vědecké výzkumy, zkuše-
nosti ze zahraničí i praktické 
projekty dokládají, že využití 
přírodních procesů vede ob-
vykle k lepším výsledkům než 
rekultivace technického typu. 
Své prohlášení vydali odborníci 
v  EKOLISTU.cz, kde se mohou 
lidé také k  petici na podporu 
přírodní obnovy připojit. K pro-
hlášení se připojily už desítky 
předních českých odborníků.

Ve svém prohlášení se věd-
ci zastávají přírodní obnovy 
a upřednostňují ji před řízenou 
rekultivací. Poukazují na to, že 
moderní a ekologický přístup, 
který vede k bohaté biodiverzi-
tě v  krajině, naráží na zastara-
lou legislativu, stereotypy v roz-
hodování některých úřadů nebo 
zájmy rekultivačních firem. To 
se ale daří překonávat díky úsi-
lí mnoha lidí a institucí. Podob-
ně je tomu i na Mostecku, kde 
část zbytkové jámy po ukončení 
těžby v lomu ČSA zůstane právě 
přírodní obnově.  Ve svém pro-
hlášení vědci mimo jiné uvádí: 
„Přírodě blízká obnova vytváří 
pestré prostředí, které obývá ce-
lá plejáda běžných i ohrožených 
druhů, jež původně žily přede-
vším na bezlesých stanovištích 
s malým množstvím živin v pů-
dě či vodě. Přírodě blízká obno-
va pracuje s přirozenou sukcesí 
(samovolným vývojem) nebo se 

sukcesí usměrňovanou, kdy vý-
voj korigujeme žádoucím smě-
rem. Ochrana přírody se v tom-
to případě nevylučuje ani s ex-
tenzivním rekreačním využitím. 
Řada ohrožených druhů potře-
buje určitou míru narušování 
prostředí, takže přítomnost li-
dí jim nejen nevadí, ale může 
dokonce i prospívat. Někdy při-
stupujeme k cílené péči o místa 
s výskytem ohrožených organis-
mů, např. pastvou, prosvětlová-
ním lesa, obnovou tůní či písčin. 
Česká ekologie obnovy získa-
la dobré jméno v zahraničí. Stá-
le se však ve veřejném prostoru 
objevují hlasy, které zpochybňu-
jí funkčnost přírodě blízké ob-
novy a její význam pro ochra-

nu přírody. Proměna těžebního 
prostoru na hospodářský les, kul-
turní louku nebo pole má však 
s obnovou přírodního ekosys-
tému pramálo společného. Pří-
rodě blízká obnova naopak ve-
de ke vzniku mozaiky stanovišť, 
z nichž mnohá v naší krajině 
zoufale chybějí a stávají se úto-
čišti ohrožených druhů. Přírod-
ní procesy navíc nevyžadují vy-
soké náklady a finanční částky 
určené na rekultivaci lze efektiv-
něji využít na usměrňování ob-
novy žádoucím směrem. Naším 
úkolem je najít rovnováhu mezi 
hospodářským využitím obnove-
né krajiny, volnočasovými akti-
vitami a ochranou přírody. Proto 
plně podporujeme návrh na vy-
hlášení chráněného území v části 
lomu ČSA (a následně lomu Vr-
šany či v dalších plochách úze-
mí ovlivněného povrchovou těž-
bou uhlí), kde dosud převládaly 
rekultivace technického typu. Po-
tenciál přírodě blízké obnovy je 
zde značný, jak dokládá více než 
čtyřicet let vědeckého zkoumání 
i řada zahraničních příkladů. Na 
území povrchových dolů ve spol-
kové zemi Sasko-Anhaltsko bylo 
už před 15 lety pro ochranu pří-

rody vyčleněno více než 20 km2 
a dalších 130 km2 bylo vykou-
peno nadacemi na ochranu pří-
rody. Podobný postup byl zvo-
len u Lille v severozápadní Fran-
cii. Všude se přírodě blízká obno-
va osvědčila a lze předpokládat, 
že podobně pozitivní dopady bu-
de mít i u nás. Navíc je její vyu-
žití v souladu s evropským naří-
zením na obnovu přírody, jehož 
záměry může velice dobře napl-
ňovat.“

K  prohlášení, pod kterým 
jsou podepsány takové kapacity 
vědeckého světa, jako je profe-
sor Karel Prach, botanik  z Pří-
rodovědecké fakulty Jihočeské 
univerzity a Botanického ústa-
vu Akademie věd ČR, docent 
Robert Tropek, entomolog Pří-
rodovědecké fakulty Univerzi-
ty Karlovy a Biologického cen-
tra Akademie věd ČR, docent 
Lubomír Tichý, botanik Příro-
dovědecké fakulty Masaryko-
vy univerzity, a další akademici. 
Podporují ho také Česká spo-
lečnost ornitologická, Společ-
nost pro ochranu motýlů, Česká 
společnost pro ekologii a Česká 
botanická společnost. 

(ink)

Své souhlasné stanovisko zatím připojily 
desítky odborníků. Mimo jiné například: 

Ornitolog Miroslav Bažant
Těžební prostory ať již funkční, postupně opouštěné či 
opuštěné, kde neproběhly technické rekultivace, vrací 
přírodě unikátní prostor, který jsme jí v minulosti na-
ší činností vzali. Vyskytují se zde druhy organismů, kte-
ré často již jinde v naší zemi nenajdeme. Z ptáků je pří-
kladem linduška úhorní, jejíž celá česká populace obý-
vá právě severočeské hnědouhelné doly, z velké části 
právě lomy ČSA a Vršany. Nákladné technické rekultiva-
ce zničí a již částečně ničí velkou část životního prosto-
ru nejen tohoto druhu v České republice. Přírodě blíz-
ká obnova tak velkých území jako jsou lomy ČSA a Vr-
šany je šancí udělat dobrou a správnou věc, jakých už 
v ochraně přírody na našem území mít mnoho nebude-
me. Česká příroda není v situaci, abychom takovou šan-
ci promrhali pomocí technických rekultivací těchto důl-
ních děl.

Profesor Vladimír Košťál
Přírodě blízká obnova vytvoří s minimálními náklady 
nádherné místo pro přírodu i člověka. Technická rekul-
tivace s ohromnými náklady produkuje většinou ekono-
micky nerentabilní a z přírodního i rekreačního hlediska 
bezcenná zemědělská a lesní stanoviště

Docent Jaromír Beneš 
Specializuji se na dlouhodobý vývoj a proměny krajiny 
a myslím si, že většinu procesů při obnově krajiny by-
chom měli ponechat přírodním procesům. Ty nakonec 
vytvoří stabilní rovnovážný stav, jehož dosažení je na-
konec pro společnost nesrovnatelně levnější než umělé 
úpravy a drahé výsadby.

Docent Jindřich Chmelař 
Jsem příznivce efektivních a pokud možno přirozených 
či přírodě blízkých řešení, která obvykle mají ten nej-
lepší možný výsledek pro většinu z nás. V tomto přípa-
dě mi přijde jen logické, že na místa, která dlouho trpě-
la těžkým průmyslem, se vrátí příroda a vzniknou bio-
topy, které u nás dlouho vůbec nebyly. Zároveň vím, že 
odborníci-ekologové, kteří jsou pod prohlášením pode-
psáni, neprosazují žádné šílené plány, jak je často pre-
zentováno zájmovými skupinami, ale naopak se snaží 
dosáhnout řešení, které bude to nejlepší pro společ-
nost i přírodu.

MOSTEČTÍ LVI 
MOST – MOSTEČTÍ LVI odehrají 14. prosince od 18 hodin ven-

kovní utkání s HC Děčín. Na další utkání se vypraví 18. prosince od 
18 hodin do Vrchlabí a 21. prosince od 15 hodin si zahrají venku 
s HC Benátkami nad Jizerou.                                                                (nov)

PF
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Těžební prostory, kde neproběhly technické rekultivace, 
vrací přírodě unikátní prostor. Vyskytují se zde druhy,  
které jinde v zemi nenajdeme.

Vědci zastávají přírodní obnovu krajiny a upřednostňují ji před řízenou rekultivací.
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Krajská zdravotní má novou mluvčí
ÚSTECKÝ KRAJ - Novou tiskovou mluvčí a vedoucí Tiskového a ko-
munikačního oddělení Krajské zdravotní se od 1. prosince stala Mi-
loslava Kučerová. Ve funkci nahradila dosavadní tiskovou mluvčí 
Petru Roubíčkovou.

Miloslava Kučerová se v  ob-
lasti PR a marketingu pohybuje 
více jak 25 let. Začínala ve zdra-
votním pojišťovnictví, posled-
ních 15 let pracovala na pozi-
ci PR managera a tiskové mluv-
čí ve společnosti United Energy. 
V únoru letošního roku vymě-
nila práci v energetice za prá-

ci ve zdravotnictví a nastoupila 
jako specialista PR do Krajské 
zdravotní. „Přechod od ener-
getiky ke zdravotnictví je nepo-
chybně výrazná změna a prá-
ce v  Krajské zdravotní pro mě 
znamená obrovskou výzvu. Za 
těch deset měsíců, co zde pracuji, 
jsem měla možnost poznat prá-

ci řady lékařů, sle-
dovat jejich úspě-
chy, seznámit se 
s leckdy špičkový-
mi a unikátními 
pracovišti i nový-
mi metodami na 
poli zdravotní pé-
če. Mou snahou 
je co nejvíce při-
blížit tyto aktivi-
ty pacientům, aby 
získali všechny potřebné infor-
mace o tom, jaký servis, služby 

a prostředí jim ne-
mocnice nabízejí, 
důvěřovali zdra-
votníkům a cíti-
li se bezpečně,“ ří-
ká Miloslava Ku-
čerová, která chce 
zároveň pokra-
čovat v  moderni-
zaci a sjednocení 
vizuálního stylu 
Krajské zdravot-

ní a rozvoji interní komunikace. 
(nov)

Přijmou se absolventi
i zkušení lékaři

ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecká Masarykova nemocnice přijme do týmu do 
týmu Kliniky úrazové chirurgie Fakulty zdravotnických studií UJEP 
absolventy i zkušené lékaře.

Nabízíme: možnost užší specializace dle vlastních preferencí, pří-
stup k moderním unikátním technologiím se špičkovým vybave-
ním v oboru, aktivní účast na českých i zahraničních kongresech, 
podporu a zaškolení od zkušených kolegů, nabídku certifikovaných 
kurzů a podporu dalšího vzdělávání, zaměstnanecké benefity.

Bližší informace: Přednosta kliniky MUDr. Karel Edelmann, 
Ph.D., tel.: +420 776 663 457, e-mail: karel.edelmann@kzcr.eu

Hledají se sestry 
ÚSTECKÝ KRAJ – Krajská zdravotní přijme do ústecké Masarykovy 
nemocnice do týmu Kliniky úrazové chirurgie Fakulty zdravotnic-
kých studií UJEP všeobecné a praktické sestry.

Zaměstnavatel nabízí: možnost náborového příspěvku až 100 tis. 
Kč, odpovídající fixní mzdu s velmi zajímavými příplatky, vhodné 
i pro absolventy, zaškolení zkušeným personálem, podporu další-
ho vzdělávání, nabídku certifikovaných kurzů a zaměstnanecké be-
nefity.

Bližší informace: vrchní sestra kliniky Lucie Čoudková, e-mail: 
lucie.coudkova@kzcr.eu, Tel: + 420 477 112 546. Info o oddělení na 
www.kzcr.eu.                                                                                     (nov) PŘEJEME VÁM KLIDNÉ PROŽITÍ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ 

A ÚSPĚŠNÝ VSTUP DO NOVÉHO ROKU 

TĚŠÍME SE NA DALŠÍ ÚSPĚŠNOU SPOLUPRÁCI

Vánoční generálka 
LITVÍNOV – Docela velké divadlo připravilo na 21. prosince od 
16 hodin představení Vánoční hvězda. 

Lidové postavy z divadla přichystaly předvánoční generálku na 
štědrý večer s lidovými zvyky, pečením ryby, výrobou vánočních 
přání a dekorací. Vstupné je 160 Kč, z důvodu omezeného počtu 
míst se objednávejte předem.                                                         (nov)

Pátý babybox nové generace 
získala litoměřická nemocnice

ÚSTECKÝ KRAJ - V  pořadí pátý 
babybox nové generace v rámci 
nemocnic Krajské zdravotní zís-
kala Nemocnice Litoměřice. Mo-
dernizované zařízení představil 
při příležitosti zahájení jeho 
provozu jeho výrobce Zdeněk 
Juřica. Ten také omluvil Ludví-
ka Hesse, iniciátora babyboxů 
v České republice a předsedu 
zapsaného spolku Babybox pro 
odložené děti – Statim, který se 
nemohl akce zúčastnit ze zdra-
votních důvodů. 

Babybox nové generace na-
hradil původní schránku, která 
byla instalována již v roce 2010. 
Za tu dobu do ní dosud nikdo 
děťátko neodložil. „Osobně si 
myslím, že babybox slouží urči-
té skupině lidí, která má zodpo-
vědnost a je schopna dítě do ba-
byboxu odnést. Určitě ale exis-
tuje i další skupina lidí, které je 

to jedno, a i kdyby měli babybox 
v bezprostřední blízkosti, mimin-
ko by do něj nedali. Ve spoluprá-

ci s  nemocnicí se však snažíme 
udělat všechno pro to, aby mat-
ka mohla tuto pomoc využít,“ ře-
kl Zdeněk Juřica. Vysvětlil a ná-
zorně ukázal, jak babybox fun-
guje a jaké procesy se po vložení 
miminka spustí.

Instalace babyboxu byla tech-
nicky náročnější, kvůli většímu 
rozměru nové schránky, nicmé-
ně výrobce ji ve spolupráci s ne-
mocnicí zvládl bez větších potí-
ží. „Spolupráce s panem Hessem 
i panem Juřicou je obecně bez-
problémová. Na to, že s sebou vý-
měna babyboxu přináší technic-
kou přípravu, jsme v  nemocni-
cích zvyklí, když měníme velké 
přístroje, například CT či mag-

netickou rezonanci. To je pocho-
pitelně daleko náročnější, takže 
výměna zařízení pro nás neby-
la věc nijak složitá,“ ujistil ředi-
tel litoměřické nemocnice Vla-
dimír Kestřánek.

„Je třeba zdůraznit, že na mi-
minko, které maminka odloží do 
babyboxu, někde čeká milují-
cí rodina, a pokud ho matka do 
schránky odloží, nehrozí jí žád-
ný postih,“ připomněla ředitel-
ka Nadace AGROFERT  Zuza-
na Isabella Tornikidis, ředitelka 
Nadace Agrofert, která je hlav-
ní dárcem babyboxu a projekt 
podporuje dlouhodobě a opa-
kovaně.

(nov)

Zařízení nové generace již zprovoznila 24. listopadu 2017 
Masarykova nemocnice v  Ústí nad Labem, 6. prosince 
2020 Nemocnice Most, 2. dubna 2021 Nemocnice Teplice 
a 8. března 2022 Nemocnice Děčín. 
V současnosti je v celé České republice rozmístěno cel-
kem 88 babyboxů, do nichž bylo během 19 let jejich exi-
stence odloženo 269 dětí. Krajská zdravotní má babybo-
xy ve všech svých nemocnicích. V Teplicích do něho by-
li odloženi dva chlapci a dvě holčičky, v Mostě čtyři děv-
čátka a jeden chlapec, v Děčíně jeden hoch a jedna dívka, 
v Ústí nad Labem byl počet odložených dětí obou pohlaví 
stejný – tři a v Chomutově jeden chlapec. V pěti nemoc-
nicích je to pak v součtu dosud 18 dětí. 

Slavnostnímu křtu byli přítomni ředitel nemocnice Vladimír Kestřánek, zástupkyně dvou největších donátorů 
– ředitelka Nadace AGROFERT Zuzana Isabella Tornikidis a předsedkyně spolku Dobrý skutek Bára Hrubá, sta-
rosta města Litoměřice  Radek Löwy a celá řada regionálních dárců a příznivců babyboxu.

Aquadrom Most 
má novinku

MOST - Aquadrom má novou vod-
ní atrakci - vodní běžecký trenažér 
Aquajogg.

Tento inovativní přístroj umožňu-
je efektivní běhání ve vodě, které šet-
ří klouby a přitom poskytuje výborný 
kardio trénink. Aquajogg je ideální 
pro všechny, kdo chtějí zlepšit svou 
kondici, a to i bez vysokého zatížení 
těla. U běhacího pásu je možné na-
stavit odpor. Trenažér je vhodný pro 
každodenní cvičení ať už pro aktivní 
odpočinek, kondici nebo intenzivní 
zátěžový trénink.                        (nov)

Miloslava Kučerová
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PLASTOVÁ OKNA
VCHODOVÉ DVEŘE
SÍTĚ PROTI HMYZU
ŽALUZIE

MODERNÍ 
OKENNÍ SYSTÉMY
+420 608 033 805
9. května, Litvínov

Severočeská teplárenská připojí další město
První teplo by mělo proudit do Meziboří už příští rok

MOSTECKO - Severočeská tep-
lárenská podepsala smlouvu 
s firmou Odštěpný závod GreMi 
KLIMA na rozšíření horkovodu 
z  Litvínova na Meziboří. Nový 
2,3 kilometru dlouhý tepelný 
napaječ propojí město s  tep-
lárenským zdrojem v  Komořa-
nech již příští rok.

Dvě třetiny objektů v  Me-
ziboří, které jsou nyní napoje-
né na lokální vytápění, získa-
jí cenově dostupnější a  ekolo-
gicky šetrnější řešení pro do-
dávky tepla a teplé vody. Téměř 
pětitisícové město se tímto při-
dá k  Litvínovu a  Mostu, kte-
ré už využívají výhod soustavy 
zásobování teplem. „Jsem potě-
šen, že vedení města přijalo naši 
nabídku na odběr tepla z Komo-
řan. Aktuálně probíhající proces 
dekarbonizace teplárny Komo-
řany umožní odběratelům vyu-
žívat energii nejen z uhlí a bio-
masy, ale také z  komunálního 
odpadu a  z  kogenerační výroby 
elektřiny a tepla z plynu. Varia-
bilita zdrojů energie, cenová sta-
bilita a bezpečnost dodávek byly 
pro vedení města klíčovými fak-
tory,“ uvedl ředitel Severočeské 
teplárenské Petr Horák.

Připojením na dálkové vytá-
pění plánuje Meziboří nahradit 
stávající plynovou kotelnu, jejíž 
provoz se kvůli situaci na trhu 
s  plynem stává nejistý a  vzhle-
dem k  vysokým cenám stále 

nákladnější. Projekt připravu-
je vedení krušnohorského měs-
ta spolu se Severočeskou teplá-
renskou intenzivně již od roku 
2022. „Hlavní výzvou jsou te-
rénní podmínky jediné dostup-
né trasy. V úzkém korytu je nut-
né pracovat v  těsné blízkosti 
ostatních inženýrských sítí smě-
rem na Meziboří. Výkopové prá-
ce v této kopcovité oblasti budou 
tudíž velmi obtížné,“ vysvětlil 
ředitel.

Vybudování nového horko-
vodního potrubí podpořilo ta-
ké zastupitelstvo města. Na mi-
mořádném listopadovém zase-
dání schválilo uzavření Smlou-

vy o  ochraně investic mezi 
Severočeskou teplárenskou, co-
by investorem, a Mezibořím, ja-
ko partnerem v rámci realizace. 
Dokument stanovuje podmín-
ky pro případ odstoupení jed-
né ze stran v  následujících le-
tech. „Oceňujeme rozhodnutí 
Severočeské teplárenské vybudo-
vat na své náklady celý horkovod 
do našeho města. Uvědomujeme 
si, že tento projekt je složitý a fi-
nančně náročný, a proto rozumí-
me zájmu investora o  zajištění 
návratnosti investice. Dohodnu-
tá smlouva stanovuje férové pod-
mínky pro obě strany. Pro nás je 
důležité, že občané budou mít 

vždy zajištěnou tepelnou energii 
za stejných podmínek, jako oby-
vatelé Mostu a  Litvínova,“ do-
dal starosta Meziboří Petr Čer-
venka.

Celkové investiční náklady 
na stavbu přesáhnou 100 mil. 
Kč, přičemž zhruba polovina 
bude hrazena z  dotace  Národ-
ního plánu obnovy. Přípravné 
práce na trase tepelného napa-
ječe by měly začít po Novém ro-
ce. Samotná výstavba bude za-
hájena na jaře. První teplo z ko-
mořanské teplárny by mělo 
proudit do Meziboří už v topné 
sezóně 2025/2026.

(ink)

Zleva: Ředitel Severočeské teplárenské Petr Horák, starosta Meziboří Petr Červenka a místopředseda předsta-
venstva Severočeské teplárenské Pavel Snášel.

Meziboří má schválený rozpočet 
MEZIBOŘÍ – Mezibořští zastupitelé na svém posledním jednání 
schválili rozpočet města pro příští rok. Výdaje ve chváleném rozpoč-
tu překračují příjmy o více než 28 mil. Kč. 

Příjmy schválili zastupite-
lé ve výši 171 372 tis. Kč, z  to-
ho převody z  ekonomické čin-
nosti 30 000 tis. Kč. Běžné vý-
daje činí 129 564  tis. Kč. „V roce 
2025 jsou běžné výdaje vyšší pře-
devším z důvodu navýšení mzdo-
vých prostředků, včetně odvodů. 
V příštím roce dojde k další obno-
vě operativního leasingu na dvě 

osobní vozidla. V  běžných výda-
jích se jedná o položku nájemné 
u technických služeb,“ vysvětlila 
zastupitelům vedoucí finančního 
odboru Martina Kroupová.  Ka-
pitálové výdaje v hlavní činnosti 
jsou  69 875 tis. Kč a v ekonomic-
ké  10 480 tis. Kč.  „Pro letošní rok 
jsou navrhovány vyšší prostředky 
na investiční akce. Jsou zde zapo-

jené akce, u kterých jsou předběž-
ně přislíbené dotace. Předpoklá-
daná výše dotace je vždy uvedena 
u příslušné investiční akce. V ná-
vrhu rozpočtu města jsou opět tak 
jako v roce 2024 položky Aktivní 
krátkodobé operace řízení likvi-
dity. Jedná se o položky pro zapo-
jení volných finančních prostřed-
ků z hlavní činnosti k úročení na 
termínovaném účtu u Komerční 
banky, nebo u České národní ban-
ky. Pro představu v roce 2023 by-
lo na úrocích celkem připsáno na 

účty města 4 347 tis. Kč a v loň-
ském roce 394 tis. Kč,“ doplnila 
Martina Kroupová.

 Zastupitelé schválili i dota-
ci pro SFK Meziboří na činnost 
klubu ve výši 550 tis. Kč, inves-
tiční dotaci 200 tis. Kč na rekon-
strukci části plotu okolo fotbalo-
vého hřiště a pro TJ Baník Me-
ziboří na činnost 630 tis. Kč. 
Zastupitelé také schválili střed-
nědobý výhled rozpočtu města 
pro roky 2026–2027.                       

 (ink)

Za sběr textilu si Meziboří připlatí
MEZIBOŘÍ – Meziboří si připlatí za sběr textilu. Povinnost umístit 
kontejnery na sběr textilu v ulicích ukládá městu zákon. Pro příští 
rok bude mít město čtyři kontejnery a za každý z nich zaplatí deset-
krát více než dosud.

V  Meziboří jsou čtyři kontej-
nery na sběr oděvů, obuvi a tex-
tilu. Za jeden kontejner dosud 
město platilo 600 Kč za rok. No-
vě to bude  7 500 Kč.  Službu 
městu poskytuje společnost Tex-
tilEco. Ta má ke zdražení služby 
své důvody. „Společnost vysvětlu-
je, že napříč EU dojde k výrazné-
mu navýšení množství separova-
ného textilu a ruku v ruce s tím 
i ke snížení kvality textilu sesbíra-
ného. Předpokládá, že se v kontej-
nerech začnou objevovat více  zne-
čištěné, plesnivé a jinak znehodno-
cené kusy. Navíc trhy s druhotný-
mi surovinami v jejich oboru hlásí 

přesycení ještě před rokem 2025, 
nemluvě o malých kapacitách spa-
loven na našem území. Proces tří-
dění vyžaduje množství lidské 
práce, protože zatím nebyl vyna-
lezen jiný stejně spolehlivý způsob 
třídění,“ přiblížila odůvodnění 
enormního zdražení místosta-
rostka města Libuše Karbanová. 

Město muselo na zdražení při-
stoupit, protože aktuálně není ji-
ná firma, která by stejnou službu 
městu poskytla levněji. Meziboří 
má kontejnery na textil od roku 
2013. Původní firma, která kon-
tejnery poskytovala, ale službu 
ukončila v  roce 2022 kvůli opa-

kovanému poničení a znečištění 
kontejnerů i textilu. Společnost 

TextilEco byla pro město výcho-
diskem.                                    (ink)

Vzpěrači a vzpěračky 
opět bodovali

MEZIBOŘÍ - Na závody jednotlivců Masters odjeli reprezentovat Mi-
loslav Pech a Dušan Kovač. Oba dva se počítají mezi velmi zkušené 
vzpěrače s nespočtem startů. 

Dušan Kovač vyhrál 1. místo v kategorii Masters, Miloslav Pech 
vybojoval 3. místo. O víkend dříve měl oddíl větší zastoupení na zá-
vodech, kdy oddíl BC PRAHA hostil druholigové vzperače a vzpě-
račky z celé republiky na finálovém 3. kole 2. ligy vzpírání. 

Za oddíl Meziboří vzpírali Bažil, Maxim, Martinovský, Chromý 
a Jašek. Za ženy závodily Kabelková, Mojdlová,Waifurtová a Bejdá-
ková. Celkově družstvo vzpěračů Meziboří obsadilo 4. místo. Ženy 
si odvezly třetí místo.                                                                       (mip)

Příjemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví , štěstí a úspěchů v novém roce Vám přejePříjemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví , štěstí a úspěchů v novém roce Vám přeje

starosta města Meziboří Petr Červenkastarosta města Meziboří Petr Červenka

Koncert v Johann W
TŘEBÍVLICE – Zámecké vinařství Johann W v Třebívlicích zve 14. pro-
since od 16 hodin na Vánoční koncert.

Vystoupí dětský pěvecký sbor Granátek a Třebívlický smíšený 
sbor. Vstupné je dobrovolné, na místě bude možnost zakoupení ma-
lého občerstvení.                                                                               (nov)

Mezibořští vzpěrači

 Mezibořské vzpěračky
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Hejtman: Zrušení poboček Úřadu práce odmítáme!
MOST - Hejtman Richard Brabec svolal starosty a zástupce měst Ště-
tí, Šluknova, Jirkova, Vejprt, České Kamenice, Úštěku a Libochovic, 
která jsou ohrožena návrhem Ministerstva práce a  sociálních věcí 
zrušit pobočky Úřadu práce CŘ v těchto městech. Jednání se účast-
nil také náměstek pro sociální věci Jiří Kulhánek.

Starostové vyjádřili ostrý ne-
souhlas s tímto záměrem, který 
podle nich ignoruje specifické 
potřeby regionu a místních oby-
vatel. Upozornili na to, že mno-
há z uvedených měst se potýkají 
se sociálně vyloučenými lokali-
tami a vysokým počtem klientů, 
kteří nejsou schopni řešit svou 
agendu digitálně. Pokud by by-

ly pobočky zrušeny, obyvatelé 
by museli do nejbližšího úřadu 
práce složitě dojíždět, což by vý-
razně ztížilo jejich situaci. „Ten-
to návrh je v  přímém rozporu 
s tím, co chceme v Ústeckém kraji 
prosazovat. Stát by měl pomáhat 
a jít blíž k lidem, ne se jim vzda-
lovat. V regionu, který je struktu-
rálně postižený a potýká se s řa-

dou vyloučených lokalit, je zajiš-
tění dostupnosti veřejných slu-
žeb naprostým základem. Tento 
krok z  principu odmítám,“  uve-
dl hejtman Richard Brabec.

Hejtman Brabec přislíbil, že 
se za starosty a  jejich obyvatele 
postaví a  bude situaci intenziv-
ně řešit jak přes Asociaci krajů, 
tak v přímém jednání s minist-
rem Jurečkou. Ústecký kraj bude 
prosazovat zachování poboček 
Úřadu práce ČR ve většině do-
tčených míst s  výjimkou České 
Kamenice, kde jsou aktuálně jen 
2 pracovníci a lze si tam ukonče-
ní této agendy představit. „Zru-
šení poboček Úřadu práce ČR by 
pro mnohé obyvatele našeho kra-
je znamenalo výrazné zhorše-
ní dostupnosti důležitých služeb. 
Musíme si uvědomit, že ne každý 
má možnost vyřídit potřebné zá-
ležitosti on-line nebo cestovat de-
sítky kilometrů do jiného města. 

Toto opatření by postihlo právě ty 
nejzranitelnější,“ dodal hejtman.

Starostové spolu s  hejtma-
nem apelují na ministerstvo, aby 
svůj záměr přehodnotilo. Ústec-
ký kraj bude i nadále hájit zájmy 
svých obyvatel a usilovat o zlep-
šení životních podmínek v regi-
onu.                                         (nov)

Hejtman jednal s ministrem práce a sociálních věcí Ma-
rianem Jurečkou v  Poslanecké sněmovně ohledně za-
vírání poboček Úřadu práce ČR v obcích v našem kra-
ji koncem minulého týdne. Ministr přislíbil, že zveřejně-
ný seznam dotčených poboček Úřadu práce není dog-
ma a je připraven dále jednat o konkrétních změnách.

Ústecký kraj je The Best za digitální mapu
ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj získal první místo za „Informační sys-
tém Digitální technické mapy krajů – 12 dílčích projektů realizova-
ných 12 kraji“ v kategorii projekty krajů v soutěži eGovernment The 
Best 2024. V  soutěži, kterou vyhlašuje Magazín Egovernment, se 
každoročně potkává sbírka nejzajímavějších projektů elektroniza-
ce veřejné správy v ČR.

Informační systém digitální 
technické mapy kraje je webová 
aplikace, která umožňuje zob-
razovat, vyhledávat a  zažádat 
o údaje o dopravní a  technické 
infrastruktuře a  základní pro-
storové situace na území kra-
je. Aplikace umožňuje zobrazit 
data z digitální technické mapy 
kraje v různých měřítkách a ta-
ké umožňuje vyhledávat a zob-
razovat informace o  jednotli-
vých objektech infrastruktury.

Informační systém Digi-
tálně technické mapy uved-
lo do provozu konsorci-
um realizátora ve složení 
ICZ, a.  s., T-MAPY, spol.  s  r. o., 
GEOREAL,  spol.  s  r.  o., GEO-
VAP, spol. s r. o. a 12 krajů, a to 

Ústecký kraj, kraj Vysočina, Par-
dubický kraj, Jihočeský kraj, Krá-
lovéhradecký kraj, Moravsko-
slezský kraj, Zlínský kraj, Jiho-
moravský kraj, Olomoucký kraj, 
Liberecký kraj, Karlovarský kraj 
a Plzeňský kraj.

Unikátní na tomto projek-
tu je součinnost všech subjektů 
tak, aby se zachovalo totožné já-
dro informačního systému. Za 
Ústecký kraj ocenění přebírala 
Hana Frýdová, vedoucí odděle-
ní projektů a  geografických in-
formačních systémů odboru in-
formatiky a organizačních věcí, 
v  jejíž gesci byl projekt realizo-
ván. Základním cílem projek-
tu bylo zřídit a  spravovat Digi-
tální technické mapy svého úze-

mí a zlepšit podmínky pro práci 
s daty Digitální technické mapy. 

(nov)

Krajskou dopravu čekají další změny
ÚSTECKÝ KRAJ - Od 15. prosince začínají platit v Dopravě Ústeckého 
kraje změny v jízdních řádech, a to nejen u autobusových spojů, ale 
také vlakových.

Datum 15. prosince je oficiální 
termín změn v jízdních řádů au-
tobusů, ale i na železnici. V rámci 
Ústeckého kraje se nejvíce změn 
dočká Teplicko a Chomutovsko.    
„V Ústí nad Labem bude Dopra-
va Ústeckého kraje reagovat na 
uzavření Benešova mostu, které 
výrazně ovlivní dynamiku měs-
ta. My jsme se proto rozhodli pro 
tyto účely zavést kromě standard-
ních spojů posilovou vlakovou lin-
ku U0, která pomůže vytvořit 
30minutový interval mezi oběma 
břehy Labe,“ informoval krajský 

radní  Tomáš Rieger. Přesný ter-
mín uzavření není zatím defini-
tivní, úprava linek se mu ale při-
způsobí.

Od 1. ledna 2025 pak začne 
platit nový ceník. Ceny se upra-
vují v  souladu s  krajským do-
pravním plánem každé dva roky 
s  ohledem na vývoj inflace. Jíz-
denky, jak jednotlivé, tak časové, 
budou od Nového roku stát zhru-
ba o 15 procent více. Cena zůstá-
vá stejná pouze u roční jízdenky 
pro cestování po celém Ústeckém 
kraji.  K  úpravě cen dojde v prů-

měru o 15,4 procenta. „Pokud vy-
užíváte Dopravu Ústeckého kraje, 
je výhodné zakoupit časové jízdné 
ještě před koncem roku za stávající 
ceny,“ radí Tomáš Rieger.

Od 1. prosince  platí nový tarif, 
který zavedl nové názvosloví pro 
jednotlivé druhy jízdného: z ka-
tegorie obyčejné jízdné se stalo  
plné jízdné, z kategorie zlevněné 
zvýhodněné 50 procent, z kate-
gorie ZTP, ZTP/P je zvýhodněné 
25 procent a z bezplatné přepra-
vy je zvýhodněné 0 procent. Dále 
začaly 1. prosince jezdit nové me-
zikrajské linky, které posílily a ně-
kde i nahradily dosavadní spoje. 

Podrobné změny najdete na 
www.kr-ustecky.cz.            (nov)

i30 – kombinovaná spotřeba 5,4–7,0 l/100 km, emise CO2 122–158 g/km. TUCSON – kombinovaná spotřeba 5,0–7,8 l/100 km, emise CO2 137–178 g/km.
KONA N Line – kombinovaná spotřeba 4,5–7,1 l/100 km, emise CO2 103–162 g/km. BAYON – kombinovaná spotřeba 5,4–5,8 l/100 km, emise CO2 152–168 g/km.
Fotografie jsou pouze ilustrační.

BAYON, KONA, TUCSON a další.

Nový Hyundai pod stromeček
již od 349 990 Kč.

i30 Family
již od 409 990 Kč
• Vč. zvýhodnění až 125 000 Kč
• Navigace a parkovací kamera
• LED světlomety
• Winter paket

KONA
již od 509 990 Kč
• Vč. zvýhodnění až 100 000 Kč
• Digitální klíč
• Apple CarPlay
• Navigace a parkovací kamera

BAYON
již od 349 990 Kč
• Vč. zvýhodnění 90 000 Kč
• Zavazadlový prostor 411 l
• Apple CarPlay
• Navigace a parkovací kamera

TUCSON 20 Years
již od 689 990 Kč
• Vč. zvýhodnění 232 900 Kč
• Automatická převodovka

nebo pohon 4×4 za půlku
• Navigace a parkovací kamera
• Digitální klíč 2.0

Zvýhodnění až

232 900 Kč

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, 434 01 Most
tel.: 775 42 40 40
www.hyundai-most.com

Hejtman Richard Brabec

Obrazy od lékařky pomáhají
ÚSTECKÝ KRAJ - V  ústeckém infocentru na Mírovém náměstí se 
uskutečnila vernisáž spojená s aukcí obrazů lékařky Jeleny Vojtko-
vé. Výtěžek putuje na konto Mobilního hospice Masarykovy nemoc-
nice na nákup přenosného ultrazvukového přístroje pro potřeby 
pacientů v domácím prostředí. Po aukci během vernisáže činil vý-
těžek 113 300 Kč. 

Vybraná částka není koneč-
ná, internetový prodej obrazů 
je stále otevřen. „Děkuji jménem 
celého týmu Mobilního hospice 
ústecké Masarykovy nemocni-
ce, zejména MUDr. Jeleně Vojt-
kové za darování obrazů a du-
ši celé akce Michaele Deverové. 
Velký dík všem, kteří se na aukci 
a výstavě podíleli a samozřejmě 
i všem dárcům a kupcům výtvar-

ných děl, kteří se v hojném počtu 
sešli a Mobilní hospic podpoři-
li,“ chválí dobročinnou akci ve-
doucí lékařka paliativní ambu-
lance Interního oddělení Masa-
rykovy nemocnice Jana Dušán-
ková. Výstavu je možné navštívit 
do 29. prosince. Dražba pokra-
čuje na www.drazbyprost.cz. 
Na transparentní účet Mobilní-
ho hospice  270986981/0600  je 

možné přispět i bez zakoupení 
obrazů. 

(nov)
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ÚSTECKÝ KRAJ/BĚLUŠICE – O Věznici v Bělušicích se toho možná 
mezi laickou veřejností příliš neví. Některé aktivity zdejších od-
souzených, umístěných za vysokou zdí s ostnatým drátem, by ale 
mnohé lecčím překvapily. Mezi ně patří například ručně vyráběné 
předměty a hračky, které dělají radost, zvláště teď v době adventu, 
dětem, ale i seniorům či nemocným.

Zaměstnanci Věznice Bělušice předali v těchto dnech dárky ma-
lým pacientům v Nemocnici v Motole. Vlastnoručně je vyrobili od-
souzení. „Již čtvrtým rokem podporujeme tuto aktivitu a vozíme do 
Motola výrobky odsouzených z výstupního oddělení a z oddělení zvý-
šené ostrahy. Vězni vyrobili a ušili spoustu plyšových hraček v podo-
bě koníků, medvídků, Mimoňů, nejrůznější zvířátka, srdíčka apod.,“ 
uvedla tisková mluvčí Věznice v Bělušicích Danuše Vránová. Ta mi-
mo jiné prozradila, že zdejší vězni vytvářejí spoustu dalších výrob-
ků, které se dostávají do nejrůznějších oblastí a zařízení. „Naši od-
souzení dělají spoustu výrobků, ať už v rámci aktivit programu zachá-
zení, tak ve svém volnu, a to bez nároku na finanční odměnu. Kromě 
již zmiňovaných hraček odsouzení ze středního stupně dohledu zhoto-
vují dekorativní sklenice, které je možno použít například jako svícny, 
držáky na tužky apod. Tyto výrobky většinou putují do domovů pro 
seniory na Mostecko, ale i do mosteckého hospice či jinam,“ vyjmeno-
vala mluvčí bělušické věznice. Výrobky, především hračky, dělají ra-
dost i dětem z mateřských škol v okolních obcích, kam je zaměst-
nanci věznice také předávají.

Odsouzení, kteří nejsou pracovně zařazeni, se vrhají do nejrůz-
nějších aktivit. „Naši odsouzení se také v sezóně věnují v prostorách 
naší okrasné zahrady i včelařství a výrobě medu. V současnosti má-
me již dvacet úlů. Letošní úroda byla kolem 150 kg. Před Vánocemi tak 
dostávají všichni naši zaměstnanci výborný med,“ zmínila další akti-
vity vězňů Danuše Vránová. Vězni jsou také „podepsáni“ na výrob-
cích z keramiky či vlastnoručně malovaných obrazech různých for-
mátů. „Odsouzení v rámci arteterapie pod vedením naší paní psycho-
ložky vyrábějí krásné keramické, ale i jiné řemeslné výrobky, za které 
by se nemusel stydět ani profesionál. Většinou se tyto výrobky předáva-
jí neziskovým organizacím nebo slouží k prezentaci či výzdobě vězni-
ce,“ vyjmenovala dále tisková mluvčí věznice.    Vlasta ŠOLTYSOVÁ

Vánoce za „vysokou zdí“
Když odsouzení z bělušické věznice obdarovávají...

Co možná o Věznici Bělušice nevíte…
•	 Věznice Bělušice se nachází 12 km za Mostem, jde o největší 

věznici v Ústeckém kraji.

•	 Byla zřízena 1. října 1958 jako nápravně pracovní tábor.

•	 V současné době je profilována jako věznice s ostrahou pro 
odsouzené muže, jejíž součástí je oddělení se zvýšenou 
ostrahou, které bylo zřízeno letošního září.

•	 Ve věznici pracuje 250 zaměstnanců, jejichž významnou slož-
ku tvoří ženy.

•	 Kapacita věznice je 568 míst pro odsouzené mužeV součas-
né době je zde 580 vězňů ve výkonu trestu odnětí svobody.

•	 Ve věznici si odpykávají trest i čtyři odsouzení na doživotí 
a rovněž vězni s výjimečnými tresty, což jsou tresty nad 15 let.

•	 Ačkoliv nemají vězni povinnost pracovat pro soukromý sektor, 
je o zaměstnání ze strany odsouzených velký zájem. Věznice 
Bělušice má jedno z největších pracovních zařazení v České re-
publice. Pracovně je tu zařazeno přes 65 procent odsouzených.

•	 Vězni vyrábějí například houbičky, žiletky, podílejí se na výro-
bě klimatizací a dalších výrobků. Pracují rovněž v potravinář-
ském průmyslu v okolních firmách. Kromě toho řada z nich 
pracuje v rámci věznice při zajišťování denního chodu, např. 
kuchaři, údržbáři, zedníci, elektrikáři, skladníci apod.

VĚZNICE BĚLUŠICE

Přijďte pracovat mezi nás  
JISTOTA V NEJISTÉ DOBĚ!

Nabízíme např.: náborový příspěvek 150 tisíc korun, kariérní růst,  
služební a pracovní benefity, 5 – 6 týdnů dovolené.

Kontakt: 476 143 220 - 221

Věznice Bělušice spolupracuje i s okolními obcemi. Jedná 
se například o různé pracovní činnosti, které tu vězni pod 
dohledem vykonávají.. Odsouzení vyrobili také tři krásné 
betlémy, které jsou součástí vánoční výzdoby okolních obcí 
– Světec, Odolice a Bělušice.

Krásnými ručně vyrobenými hračkami udělali teď před Vánocemi odsouzení 
radost i malým pacientům z motolské nemocnice v Praze.

Malba udělá radost seniorům 
v pečovatelském domě.

Výrobky vězňů putovaly  
i do mosteckého hospicu.

Odsouzení vyrábějí např. 
keramické, ale i jiné 
řemeslné výrobky, za které 
by se nemusel stydět ani 
profesionál.

Radost dělají  
i mandaly.


